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sa, že už by nemalo dôjsť k situácii, keď
bude musieť samospráva opäť vynakladať
maximálne úsilie, aby získala viac prostri-
edkov. Tentoraz nielen viac ako jej prideli-
li, ale dokonca viac, než jej podľa platné-
ho mechanizmu financovania prináleží,
čo pri zjednodušenom pohľade automa-
ticky evokuje podozrenia na obvinenie sa-
mosprávy, že natŕča ruku, hoci  - keďže je
kríza – má sa uskromňovať ako každý iný.
Samosprávy sú obviňované, že počas ne-
dávnych tučných rokov, keď dostávali z vý-
nosu daní od fyzických osôb viac ako bo-

li kvalifikované plánované odhady, zakot-
vené aj v štátnych rozpočtoch, obce roz-
hadzovali. S poučením, že mali šetriť.
Tieto správy sa objavili v rôznych  masmé-
diách. Tvrdíme, že daňový systém bol
správne  a dobre nastavený. Samospráva
potrebuje zdroje a práve preto žiada o vy-
krytie príjmov, že myslí na ľudí. Nechceme
vypínať pouličné osvetlenie,  nechceme
znižovať stav pracovníkov, znižovať mzdy,
zvyšovať miestne dane, ani nechceme za-
nedbávať údržbu a prevádzku nášho ma-
jetku, takéto opatrenia sú nám odporúča-
né. Samosprávy nech šetria ako štát! To
má byť náhrada za zníženie podielových
daní. Myslíme na budúcnosť. 

Naša obec sa dostáva do Polu rastu. To
znamená, že je oprávnená uchádzať sa
o granty z Európskej únie. Žiadosť o gran-
ty si vyžaduje okrem iného doložiť predpí-
sané materiály, medzi ktoré nesporne pat-
ria: inžinierske projekty, rozvojový program,
čistý list vlastníctva, vyjadrenie účastníkov
konania, výsledky výberových konaní, sta-
vebné povolenie, záruky bánk, vyjadrenia
sociálnych poisťovní, daňového úradu atď.
Je to proces veľmi náročný a zdĺhavý, to sú
dôvody prečo všetko trvá tak dlho.

Nespoliehali sme sa len na granty,
uvážlivo sme nakladali s finančnými pro-
striedkami, ktoré sme získavali z vlastných
zdrojov. Rozhodujúce príjmy sú dane
z nehnuteľností, ktoré sa nachádzajú v na-

šom katastrálnom území. Každá fyzická
a právnická osoba, ktorá vlastní nehnute-
ľnosť je povinná túto nehnuteľnosť priznať

Tretí rok volebného obdobia máme
už za sebou. Vstúpili sme do po-

sledného štvrtého roku volebného obdo-
bia. Dnes, keď hodnotíme rok 2009
po vecnej , ekonomickej, hospodárskej
a finančnej stránke je viac ako dôležité
zhodnotiť tok našich finančných pro-
striedkov.

K tomuto všetkému už svoje posledné
slovo povedali kontrolné orgány, náš hlav-
ný kontrolór a auditor. Ich záverečné
zhodnotenie dáva pravdivý obraz ročného
hospodárenia, výkonnosti Obecného za-

stupiteľstva a práce Obecného úradu.
V každom roku hodnotíme úspešnosť

nášho napredovania. Obec sa skrášľuje,
buduje a rozširuje. Stúpa nám počet oby-
vateľov, narastá záujem o nové výstavby o-
bytných centier. Obec na takýto veľký zá-
ujem nebola a nie je dostatočne priprave-
ná. Príprava nového zastavovacieho úze-
mia sa robí až niekoľko rokov. Najdôleži-
tejšie sú finančné zdroje.

Do rozvojových programov sa za po-
sledné tri roky investovalo viac ako si
môže obec dovoliť z vlastných zdrojov.
S návratnosťou investovania môžeme po-
čítať až o niekoľko rokov. Výstavba nových
miestnych komunikácií, zabudovania  inži-
nierskych sietí závisí v prvom rade od do-
tačnej politiky jednotlivých ministerstiev, je
to proces, ktorý nemá konca. Obec nemá
dostupné páky tento proces urýchliť alebo
ovplyvniť! Stáva sa pravidlom, že takéto in-
vestície sa ukladajú do zásuvky (šuflíka).
Natíska sa otázka či je toto najlepšie roz-
hodnutie takto postupovať. Vidíme v tom
zmysel ak chceme napredovať a pomýšľať
čo s budúcnosťou, inej cesty niet.

Po fiškálnej decentralizácii drvivá väčši-
na obci a miest ocenila skutočnosť, že sa-
mospráva má stabilný príjem a nemusí sa
rok čo rok doprosovať u vládnej moci a lo-
bovať do poslednej chvíle pred hlasova-
ním parlamentu za akékoľvek zvýšenie
štátneho prídelu pre mestá a obce. Zdalo
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PREHĽAD AKTIVÍT V ROKU 2009:

■ Regulácia potoka – pokračovanie
■ Výstavba 2 x 12 bytových jednotiek

– stavba ukončená
■ Chodník Fatranská ulica – stavba

ukončená
■ Rekonštrukcia Zdravotného stre-

diska – stavba ukončená
■ Rekonštrukcia Obecného úradu –

stavba ukončená
■ Rekonštrukcia strechy Obecného

domu – stavba ukončená
■ Rozšírenie hrobových miest na cin-

toríne – pokračovanie
■ Základná škola z MŠ – výmena

okien, zateplenie obvodových stien,
nová strecha

■ Telocvičňa pri ZŠ – zateplenie

a cestou Obecného úradu požiadať o vy-
danie výmeru. Sú daňovníci, ktorí sú vzo-
rom pre ostatných, ale máme aj takých,
ktorí si dlhodobo neplnia povinnosť pred-
písanú zákonom. Tu nastáva proces vy-
máhania pohľadávok. Tento jav sa akosi
udomácnil u takých neplatičov, ktorí peni-
aze majú na všetko, len na dane z nehnu-
teľností nemajú. Sú to viac - menej tí istí,
ktorí sa každý rok objavujú v červených
číslach. Máme skúsenosti, že práve takíto
neplatiči, majú pripomienky voči chodu
obce, prevádzke, údržbe, sociálnym služ-
bám a dožadujú sa vyššej kvality.

Tu si treba uvedomiť, že finančné pro-
striedky z dane z nehnuteľností sa použí-
vajú v prvom rade na verejné osvetlenie,
réžiu a prevádzku cintorína, údržbu miest-
nych komunikácii, zelene, verejného pri-
estranstva, opravu a prevádzku obecného
majetku, služieb pre obyvateľov, dotačnú
politiku pre Materskú školu, Základnú
školu, miestnym spoločenským občian-
skym združeniam atď.

(Pokračovanie na nasledujúcej strane)
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Stanovisko hlavného kontrolóra  k záverečnému
účtu obce Teplička nad Váhom za rok 2009. Činnosť hlavnej kontrolórky obce Tep-

lička nad Váhom, Ing. Evy Milovej,
vychádzala z plánu práce na rok 2009,
ktorý bol riadne odsúhlasený obecným
zastupiteľstvom. 
1. Vypracovanie stanoviska hlavného kon-
trolóra k záverečnému účtu o hospodáre-
ní obce v roku 2008
2. Kontrola zákonnosti, efektívnosti a účel-
nosti hospodárenia s financiami podľa roz-
počtu obce .
3. Kontrola opatrení prijatých na odstrá-
nenie nedostatkov zistených kontrolou
NKÚ SR.  

4. Kontrola zákonnosti, efektívnosti a účel-
nosti hospodárenia s financiami príspev-
kových organizácií a združení.

add 1) Stanovisko hlavného kontrolóra
k záverečnému účtu o hospodárení obce
v roku 2008 predložila na pripomienkova-
nie 17. 3. 2009. Konštatovala, že obec
dosiahla  za rok 2008 prebytok vo výške
460 300 € , ktorý sa rozdelil na sumu
13 510 € do Rezervného fondu a sumu
446 790 € na kapitálové výdavky v roz-
počte roku 2009. Hlavná kontrolórka od-
poručila obecnému zastupiteľstvu prijať
záverečný účet za rok 2008 bez výhrad.

Ďalšie finančné prostriedky získavame
z priamych daní zo závislej činnosti, je to
pravidelný príjem zo štátu – daňový úrad.
V minulom roku tieto dane boli znížené
celoplošne. U nás to bolo znížené o 83
000 €. Je to veľká čiastka, ktorá chýbala
v našom rozpočte. I napriek zníženiu, ško-
le sme neubrali. Schodok citeľne chýbal
v samosprávnych výdajoch.

Rozpočet príjmov a výdajov sa viackrát
upravoval a vyhodnocoval. Hlavné priority
boli stanovené na začiatku volebného ob-
dobia. Napĺňať ich realizáciu nie je jedno-
duché. Náročnosti cieľov sa nechceme
vzdať. Volebný program chceme do bod-
ky splniť a ešte aj niečo navyše.

O jednotlivých stavbách sa dočítate
v článkoch, ktoré pripravili odborní pra-
covníci. Naši pracovníci sa územne, sta-
vebne aj technicky  podieľali na výstavbe

alebo rekonštrukcii stavieb. Je obdivu-
hodné, že takýto veľký rozsah prác sa
zvládal bez oddelenia prípravy výroby.
Problémy, ktoré sa počas realizácie vy-
skytli, bolo potrebné okamžite riešiť a ne-
bolo ich málo. Niektoré ani nemuseli byť.
Boli však aj také, ktoré značne ovplyvnili
dobu realizácie – ako je regulácia potoka,
odovzdanie 2 x 12 b. j. a kanalizačnej prí-
pojky DSS Straník. 

Do týchto sporov boli zainteresovaní
právni experti. Sme presvedčení, že vo
všetkých troch prípadoch obec nepochy-
bila. Je to neľudské a nepochopiteľné, že
odporcovia v každom prípade mali záu-
jem o finančný zisk alebo profitovať na ve-
ciach, ktoré im nepatria. Dôvody, ktoré
spravidla uvádzali neboli relevantné a do-
kazovanie je veľmi zdĺhavé. Všetkým ú-
častníkom konania sme narobili veľa ro-
boty a obrali sme o čas technických a od-
borných pracovníkov akciových spoloč-

ností, špecializovanej štátnej správy, polí-
cie a prokuratúry.

Toto všetko je odmena za veľké úsilie,
aby sme si obec dobudovali a nasledova-
li okolité obce. Je chvályhodné počúvať
nezainteresovaných, že naša obec sa za-
radila medzi popredné obce v kraji.
Hodnotia to najmä návštevníci, ktorí príle-
žitostne prichádzajú na rôzne stretnutia.
Potvrdzuje to aj štatistika, ktorá sa zaobe-
rá  údajmi o infraštruktúre vybavenosti ob-
ce sociálnych, kultúrnych a spoločen-
ských možností.

Máme pred sebou posledný rok voleb-
ného obdobia. Vyhodnotenie volebného
obdobia bude predmetom súhrnnej sprá-
vy, s ktorou sa budeme zaoberať v mesia-
ci november. V tomto období bude vyda-
ný obecný spravodaj, kde bude detailne
vyhodnotený volebný program, aktivity po-
slancov  a práca obecného úradu.

Pripravil: Milan Lazar, starosta obce

(Dokončenie z predchádzajúcej strany)

ČINNOSŤ HLAVNÉHO
KONTROLÓRA V ROKU
2009

(Pokračovanie na nasledujúcej strane)

Na základe § 18d zákona 369/2004 Z. z.
o obecnom zriadení preskúmala som

návrh záverečného účtu hospodárenia ob-
ce Teplička nad Váhom za rok 2009.

Rozpočet obce na rok 2009 bol zosta-
vený ako vyrovnaný a bol schválený obec-
ným zastupiteľstvom dňa 28.11.2008
uznesením č. 9/72. V priebehu roka bol
zmenený trikrát na  týchto zasadnutiach:
■ prvá zmena   schválená dňa 15.5.2009

uznesením č. 4/23,
■ druhá zmena schválená dňa 25.9.2009

uznesením č. 7/40,
■ tretia zmena 1.12.2009 schválená

28.1.2010 uznesením č. 1/11.

Po poslednej zmene bol rozpočet
nasledovný :

Príjmy celkom ................................................................. 2 649 392
Výdavky celkom ............................................................ 2 350 441
Hospodárenia obce - prebytok .................... 298 951

Z toho :
Bežné príjmy obce .................................................. 1 905 550
Bežné príjmy rozp. organizácií ........................... 12 743
Bežné výdavky obce ..................................................... 618 751
Bežné výdavky rozp. organizácií ................. 542 688
Prebytok bežného rozpočtu ............................. 756 854 

Kapitálové príjmy ............................................................... 277 284
Kapitálové výdavky .................................................... 1 151 062 
Schodok kapitálového rozpočtu .......... 873 778 

Príjmové finančné operácie .............................. 453 815
Výdavkové finančné operácie ............................. 37 940
Hospodárenie z finanč. operácií ................ 415 875 

Finančné operácie .................................................. 415 875 €
Celkom .................................................................................. 116 924 €.

Zostatky finančých prostriedkov na
všetkých bankových účtoch k 31. 12.
2009 so stavmi na výpisoch súhlasia.

Konštatujem, že plnenie rozpočtova-
ných príjmov a výdavkov k 31. 12. 2009
prebiehalo plynule, nezaznamenala som
žiadne významné nesprávnosti.

Pretože plnenie rozpočtu a vykazovaný
prebytok rozpočtu obce za rok 2009 sú
v súlade s ročnou účtovnou závierkou
k 31. 12. 2009, overenou audítorom po-
dľa jeho zápisu z 15. 2. 2010, odporú-
čam obecnému zastupiteľstvu prijať záve-
rečný účet za rok 2009 bez výhrad.

Prevod zostatku  finančných  prostried-
kov  z roku  2009  do  rozpočtu  na rok
2010 je  298 951 €.

Základ pre výpočet odvodu do Re-
zervného fondu  obce nevznikol.

Pripravila: Ing. Milová Eva,
hlavná kontrolórka obce
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Konštatovala, že úlohy vyplývajúce z o-
patrení sú pre rok 2009 splnené a ukladá
pokračovať v plnení prijatých opatrení v
súlade s termínom ich plnenia v roku
2010.

add 4) HK vykonala v mesiaci jún 2009
a január 2010 kontrolu hospodárenia
s dotáciami príspevkových organizácií
a združení v obci za rok 2009.

O príspevok požiadalo 9 žiadateľov, ale
dotáciu čerpali len 4, v celkovej sume
16 845 €. 
■ Občianske združenie Zdravá obec, žia-

dali 1 000 €, prečerpali 1 000 €,
■ Klub kresťanských dôchodcov, žiadali

475 €, prečerpali 475 €,
■ Červený kríž, žiadali 100 €, prečerpali

100 €,
■ Obecný futbalový klub Teplička nad

Váhom, žiadali 15270 €, prečerpali
15270 €.

Okrem toho :
Obec, po schválení OZ, podporila re-

prezentantky v šachu (Halamová, Zvaríková)
na súťaži v zahraničí sumou   340 € a 11
darcom krvi umožnila občerstvenie v hod-
note 182,60 €.

Vyúčtovanie všetkých poskytnutých  do-
tácií bolo v poriadku,  potrebné  účtovné
doklady boli priložené.

Pripravila: Ing. Eva Milová,
hlavný kontrolór obce

add 2) Kontrolu zákonnosti, efektívnos-
ti a účelnosti hospodárenia s financiami
podľa rozpočtu obce vykonávala priebež-
ne počas celého účtovného obdobia so
zreteľom na úpravy rozpočtu. Nezistila ži-
adne závažné nedostatky.

add 3) V mesiaci január a február 2010
kontrolórka vykonala kontrolu opatrení
prijatých na odstránenie zistených nedo-
statkov kontrolou NKÚ SR.

Kontrola bola zameraná na splnenie
prijatých opatrení obce Teplička nad
Váhom na odstránenie zistených nedo-
statkov v zmysle „Protokolu o výsledkoch
kontroly plnenia príjmov ekonomickej kla-
sifikácie, rozpočtovej klasifikácie podľa
hlavných kategórií vo vybraných mestách
a obciach od 3 000 do 5 000 obyvate-
ľov”, spracovaného najvyšším Kontrolným
úradom SR zo dňa 14. 04.  2009.

Rozhodnutím č. 36/2010 Z. z. vyhlásil
predseda Národnej rady Slovenskej

republiky (ďalej NR SR) voľby  do NR SR.
Termín ich konania  určil na sobotu  12. jú-
na 2010. Následne uznesením vlády Slo-
venskej   republiky  č. 148  zo dňa  25. fe-
bruára 2010 bol schválený harmonogram
organizačno – technického zabezpečenia
volieb. Hoci do konania volieb   zostáva
ešte veľa času, považujeme za potrebné
informovať občanov – voličov o niektorých
podrobnostiach.

Voľby sa v našej obci budú konať v budo-
ve Športklubu na futbalovom ihrisku pre
všetky 3 volebné okrsky. Politickým  stra-
nám, politickým  hnutiam a koalíciám  vyplý-
va povinnosť delegovať do  každej okrsko-
vej  volebnej  komisie 1člena a 1 náhradní-
ka. Termín je určený do 18. apríla – 24.00
hod. Zatiaľ ústredná  volebná   komisia ne-
určila, ktoré politické  subjekty   budú môcť
delegovať svojich členov do komisií. Prvé
zasadanie okrskových komisií bude zvolané
najneskôr do 03. mája 2010.

Obecný úrad zabezpečí doručenie zozna-
mu kandidátov za poslancov do NR SR
a oznámenie o čase a mieste konania volieb
všetkým voličom v obci. Termín doručenia
zoznamu a oznámenia je 18. máj 2010.

Voliči, ktorí majú trvalý pobyt na území
Slovenskej republiky môžu požiadať Obec-
ný úrad o voľbu poštou v termíne do 23.
apríla 2010. Obecný úrad  má povinnosť
viesť evidenciu žiadosti týchto voličov a do
8. mája im zaslať: obálky, hlasovacie lístky a
poučenie o spôsobe konania.

Taktiež je  možné  požiadať  o  voličský
preukaz  na Obecnom  úrade a to v prípa-
de, že volič pôjde napríklad v deň  volieb
mimo  obec a chce voliť  v mieste  dočas-
ného  pobytu.  Túto  možnosť je možné vy-
užiť od 13. mája do 10. júna 2010. 

Pripravil: Ing. Albert Magera,
prednosta OÚ

(Dokončenie z predchádzajúcej strany)

Príprava na voľby do
Národnej rady
Slovenskej republiky
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strany Obecného úradu 06.03. 2007.
Boli sme za to, že toto prepojenie bude
len otázkou krátkeho času, lebo pred-
chádzajúci zriaďovateľ DSS – bývalý
Okresný úrad Žilina začal v predstihu eš-
te v roku 1994 so stavbou prípojky, ktorú
od dodávateľa 04.10. 1995 prevzal, ale
stavba skolaudovaná nebola. Na našu vý-
zvu o napojenie reagoval ŽSK až 25.06.
2008, kde v liste mimo iného konštatuje,
že nie je reálny predpoklad na vydanie ko-
laudačného rozhodnutia, nakoľko sa ne-
zachovali doklady, potrubie je upchaté
štrkom a pieskom, jednotlivé rúry nie sú
utesnené, výškovo voči sebe posunuté,
šachty nie sú utesnené, v potrubí tečie vo-
da až do polovice prierezu. Ďalej konšta-
tovali, že na odstránenie nedostatkov bu-
de treba jestvujúce potrubie vykopať, o-
dokryť, rozpojiť a znovu pretesniť, výšku
nákladov na opravu nevie odhadnúť ani
SEVAK Žilina. Z tohto čiastkového výpisu
nedostatkov sa ŽSK vzdal opravy potru-
bia, neveril, že sa dá opraviť a sprevádz-
kovať a preto začal hľadať iné riešenie.
Plánovali postaviť čistiareň odpadových
vôd (ďalej len ČOV) s finančným nákla-
dom 5,5 milióna Sk (informácia z dostup-
ných prameňov). Ku vydaniu stavebného
povolenia si vyžiadali stanovisko obce
Teplička nad Váhom, ktoré bolo vydané
dňa 06.11. 2008 s tým, že obec nesúhla-
sí s budovaním ČOV s nasledovného
dôvodu:

Vyústenie odpadovej vody z odľahčova-
cích objektov ČOV je opätovne riešené
vyústením do koryta „jarku“, ktorý v bez-
dažďovom období nemá stály prietok.
Príslušné technické normy však predpi-

sujú riedenie týchto vôd v pomere 1:8 na-
koľko celý kataster obce sa nachádza
v II. ochrannom pásme vodného zdroja,
čo však nie je dodržané. Túto skutočnosť,
zamietavé stanovisko obce využívajú
pracovníci ŽSK doteraz na to, že „ako
jediný účastník stavebného konania sme
s výstavbou ČOV nesúhlasili”. Nie je
to však pravda! Obvodný úrad Životného
prostredia v Žiline ako príslušný štátny
orgán v starostlivosti o životné prostre-
die rozhodnutím č.j. A/2009/00136-
3/06ObÚŽP-COP zo dňa 15. 01. 2009
zastavil konanie vo veci vydania stavebné-
ho povolenia na ČOV z dôvodov, že žia-
dosť nebola doložená dostatočne a hlav-
ne chýbali vyjadrenia zložiek Životného
prostredia. ŽSK ďalej v tejto veci nekonal
a je zrejme, že nebola na vine len obec,
že nebolo vydané stavebné povolenie ako
stále a radi toto zdôrazňujú pracovníci
ŽSK.

Keďže sme videli u zodpovedných pra-
covníkov ŽSK bezradnosť, nezáujem a aj
presvedčenie, že sa pôvodné kanalizačné
potrubie nedá opraviť, navrhli sme dňa
14.11. 2008, že do 30.06. 2009 potrubie
opravíme za cenu, ktorá bola počítaná na
stavbu ČOV. Na túto našu ponuku reago-
val zodpovedný pracovník odboru vnútor-
nej správy ŽSK listom zo dňa 11. 12.
2008 takto:

„Akceptujeme Vašu ponuku...”, „V rám-
ci investorskej činnosti, ktorú na seba
preberáte -aktualizovať všetky písomnosti
potrebné k vydaniu kolaudačného roz-
hodnutia na nedokončenú investíciu...”, „
Po vybavení vyššie uvedených náležitosti
a predložení platných písomnosti pristú-
pime k riešeniu financovania stavby for-
mou združenej investície“. Obec ako sľú-
bila práce do 30. 06. 2009 na kanalizač-
nej stoke urobila, opravila ju, stavbu sko-
laudovala a obrátila sa ako so samozrej-
mou vecou na ŽSK o úhradu nákladov.
Náklady dosiahli 2 937 215, 71 Sk (97
497,70 €), teda podstatne nižšie než plá-
noval ŽSK na vybudovanie ČOV. Faktúra
bola doručená na ŽSK dňa 20.07.2009
a hneď na druhý deň sme obdržali list
a vrátenú faktúru (toho istého pracovníka
ŽSK, ktorý súhlasil s realizáciou prác),
v ktorom sa hovorí, že zo strany ŽSK
„nebola uzatvorená zmluva o dielo a tiež
žiadna iná dohoda či už ústna alebo pí-
somná o rozsahu stavebných prác a ich
následnej fakturácii na kanalizačnom zbe-
rači DSS pre dospelých Straník“. Musíme

Pracovníkov Obecného úradu už dlh-
ší čas trápia rozpracované, neukon-

čené akcie, ktoré nás zbytočne zaťažujú,
rozptyľujú, oberajú o čas potrebný na
riešenie iných akcií, zvyšujú finančné ná-
klady a hlavne sme sa pri nich dozvede-
li, že dohoda je len zdrap papiera, že da-
né slovo, prísľub nič neznamená, kona-
ním druhej strany je zámer skomplikovať
postup prác, jednoducho čím horšie –
tým lepšie.

O takejto akcii Vás chceme vážení ob-
čania poinformovať:

Odkanalizovanie Domova sociálnych
služieb pre dospelých Straník (ďalej
len DSS)

Turisti, hubári, lyžiari a hlavne majitelia
súkromných lesov pod týmto objektom
vedia o vypúšťaných splaškoch priamo do
hory, o neznesiteľnom smrade, o potoku
splaškov a fekálií, ktoré stekajú až do de-
diny. Čudujeme sa, prečo v období sucha
je v Bystrine a Na Skotni na dne potoka
čierna zapáchajúca zmes, prečo sa buri-
ne a žihľave v potoku tak dobre darí. Je to
vďaka tomu, že nás Ústav takto pozdravu-
je svojimi zvyškami. Náš boj o zlepšenie
tohto stavu je zatiaľ márny.

Teraz trochu z histórie a súčasnosti:
Po ukončení a sprevádzkovaní celej ka-

nalizácie v obci začiatkom roka 2007
a dovedení kanalizačnej stoky až na
Skotňu sa vytvoril predpoklad aj na napo-
jenie DSS Straník na obecnú kanalizáciu.
Na túto možnosť bol upozornený zriaďo-
vateľ tohto zariadenia – Žilinský  samos-
právny kraj (ďalej len ŽSK) písomne zo

NIE JE DOHODA AKO DOHODA

Splašky vypúšťané do voľnej prírody – stav pretrváva už roky.
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Keďže sme sa so ŽSK nedohodli na
úhrade faktúry, požiadali sme Okresný súd
v Žiline o vydanie platobného rozkazu na za-
platenie dlžnej sumy vo výške 97 497,70 €
s príslušenstvom. Platobný rozkaz bol vyda-
ný, ale odporca – ŽSK v zákonnej lehote
podal odpor a preto v tejto veci bude roz-
hodovať súd. Obec nesúhlasí s napojením
DSS Straník na kanalizáciu, pokiaľ nebude
finančná čiastka uhradená. Kanalizácia
sa robila výlučne pre DSS a so súhlasom
ŽSK. 

Aj majitelia zdevastovaných pozemkov
splaškami z DSS nezaháľali a požiadali
Inšpektorát Životného prostredia o vyko-
nanie kontroly, ktorá bola aj uskutočnená.
Inšpektorát konštatoval porušenie záko-
nu a udelil ŽSK pokutu, zaviazal sa vyko-
nať opatrenia, ktoré však doteraz zrealizo-
vané neboli.

Tunajší stavebný úrad začal s výkonom
stavebného dohľadu nad stavom doteraz

používaného septiku a nakladania so
splaškami v areáli DSS, kde boli zistené
viaceré nedostatky, porušenie zákonov
a nečinnosť ŽSK v predmetnej veci. O po-
stupe a výsledkoch celej kauzy budeme
občanov informovať v budúcom čísle
obecného spravodaja. Bližšie informácie
a všetky doklady sú uverejnené na mailovej
stránke obce: www.teplickanadvahom.sk.

Záverom musíme konštatovať aj bene-
volenciu štátnych orgánov a ich nečin-
nosť v predmetnej veci. Sme presvedče-
ní, že ak by išlo o iný objekt, napr. sú-
kromný penzión, chatu, reštauračné zari-
adenie alebo objekt obce a boli pri tom
tak hrubo porušované zákony, už by boli
určite uložené účinné a okamžité opatre-
nia aj s mastnou pokutou. Takto si obča-
nia činnosť Žilinského samosprávneho
kraja pri ochrane prírody a práv občanov
nepredstavovali.                                        

Pripravil: Ing. Albert Magera

podotknúť, že mimo fakturovanej čiastky
mala obec ďalšie finančné náklady, ktoré
nie sú v spomínanej faktúre zahrnuté na-
pr.: geometrické plány, kamerové skúšky,
geometrické zameranie, koordinácia
prác, inžinierska činnosť, zápis do katast-
ra nehnuteľností atď.

Ako sami vidíte snaha Obecného úradu
zamedziť vypúšťaniu splaškov do prírody,
ochrániť prírodu, životné prostredie
a zdravie našich občanov sa nestretla
s porozumením. 

V tejto veci sa so zástupcami, poslan-
cami a komisiami ŽSK viedlo nespočet
rokovaní, kde sme argumentovali písom-
nosťami, ale žiaľ neúspešne. ŽSK nám
stále dlhuje takmer 3 milióny Sk. Nikto
z pracovníkov ŽSK nepovedal chlapsky:
Načo sme si my netrúfali sami so svojimi
odbornými pracovníkmi, to ste vy dokáza-
li v rekordnom krátkom čase za čo vám
patrí vďaka. Lepšie však robiť obštrukcie.

poskytovaných služieb v oblasti vzdeláva-
nia v Základnej škole s Materskou školou
v Tepličke nad Váhom a zníženie ekono-
mickej náročnosti prevádzky v školských
zariadeniach.

Rozhodnutím riadiaceho orgánu (RO)
MVRR SR bol projekt schválený bez prí-
stavby a nadstavby MŠ. Nasledoval vý-
ber dodávateľa stavebných prác a slu-
žieb na samostatné objekty ZŠ a Telo-
cvičňa v zmysle vyhláseného verejného
obstarávania. Po vykonanej kontrole
správnosti dokumentov (verejné obstará-
vanie a i.) bola podpísaná zmluva o po-
skytnutí NFP koncom mája 2009 na re-
konštrukciu ZŠ a zateplenie telocvične
v celkovej výške 331 724,79 EUR. Z to-
ho obec zabezpečila vlastné zdroje fi-
nancovania projektu vo výške 5 % z cel-
kových výdavkov na realizáciu aktivít pro-
jektu, t.j. 16 586,23 EUR. Realizácia sta-
vebných prác na objekte ZŠ začala v jú-
ni 2009 dodávateľom HBH, a.s.
Považská Bystrica. V rámci rekonštruk-
cie a modernizácie objektu Základná
škola Teplička nad Váhom boli zrealizo-
vané nasledovné činnosti:
■ Výmena pôvodných a osadenie nových

plastových okien vrátane vnútorných
a vonkajších parapetných dosiek.

■ Domurovanie štítových múrov.

■ Výmena strešného plášťa vrátane kryti-
ny, t.j.  Demontáž starej plochej strechy.
Realizácia strešnej konštrukcie sedlo-
vej strechy so zateplením a oplechova-
ním. 

■ Úprava obvodových stien a zateplenie. 
■ Zateplenie stropov prvého podzemné-

ho podlažia (šatne).
■ Úprava bleskozvodu na objekte.
■ Vybudovanie prípojky dažďovej kanali-

zácie.

Súbežne s prácami na ZŠ začala reali-
zácia stavebných prác aj na objekte
Telocvičňa v súlade so schváleným roz-
počtom a projektovou dokumentáciou.
Na základe podnetu dodávateľa a sta-
vebného dozoru bola podaná žiadosť na
MVRR SR o vykonanie zmeny staveb-
ných prác k alternatívnemu riešeniu rea-
lizácie stavebných postupov – zateple-
nie strechy telocvične zhora, ktorá však
bola zamietnutá. V snahe zabezpečiť ú-
plné čerpanie finančného príspevku po-
kračovali práce podľa schváleného
a zazmluvneného rozpočtu. Stavebné
práce na objekte ZŠ boli ukončené
v septembri 2009 a na objekte Telo-
cvičňa v novembri 2009. Všetky staveb-

Nové programové obdobie 2007-
2013 umožňuje sektoru verejnej

správy aj súkromnému sektoru čerpanie
finančných prostriedkov zo štrukturálnych
fondov EÚ. Prostredníctvom operačných
programov z Európskeho fondu regionál-
neho rozvoja obce majú príležitosť
uchádzať sa o nenávratný finančný prís-
pevok na rozvoj regionálnej infraštruktúry,
ktorá ovplyvňuje kvalitu života obyvateľst-
va obce a prispieva k zvyšovaniu energe-
tickej hospodárnosti.

V roku 2008 sa obec Teplička nad
Váhom uchádzala o poskytnutie nená-
vratného finančného príspevku (NFP) v
rámci operačného programu Regionálny
operačný program (ROP) Infraštruktúra
vzdelávania. Na základe vyhlásenej  výzvy
Ministerstvom výstavby a regionálneho
rozvoja SR (MVRR SR) obec podala žia-
dosť o NFP na rekonštrukciu základnej
školy (ZŠ) a zateplenie telocvične a na
prístavbu a nadstavbu materskej školy
(MŠ) spolu s detailným rozpočtom výkaz
výmer, kompletnou projektovou doku-
mentáciou, energetickým auditom, sta-
vebným povolením a ďalšími prílohami.
Išlo o komplexný projekt pod názvom
„Kvalitná infraštruktúra vzdelávania v in-
tegrovanom školskom zariadení“, ktoré-
ho cieľom bolo zvýšenie úrovne a kvality

Využívanie financovania projektov z fondov
EÚ a národných zdrojov

(Pokračovanie na nasledujúcej strane)
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■ Zlepšenie podmienok pre realizáciu vý-
chovno-vzdelávacieho procesu v mater-
skej škole rozšírením kapacity zariade-
nia vzhľadom na zvyšujúci sa dopyt po
umiestnení detí do tohto predškolské-
ho zariadenia. 

■ Odstránenie havarijného stavu kuchy-
ne, výmena zastaranej technológie.

■ Odstránenie hygienicky nevyhovujúce-
ho výdaja stravy pre žiakov ZŠ.

Realizáciou nadstavby k existujúcej
časti objektu by sa vytvorila jedna nová
trieda pre deti. Ďalej by sa zrekonštruova-
la kuchyňa poskytujúca stravu pre 250
stravníkov a obstarala by sa nová, moder-
ná technológia kuchyne. V rámci prístav-
by jedálne by sa zabezpečil výdaj stravy
pre žiakov základných škôl, materskej
školy i pre dôchodcov.

Projekt nebol schválený z dôvodu níz-
kej efektívnosti vynakladania finančných
prostriedkov z pohľadu smerných ukazo-
vateľov (benchmark).

V období rokov 2008 – 2009 boli podané
ďalšie projekty na verejné osvetlenie 2-krát,
na reguláciu miestneho potoka 2-krát, na
kamerový systém 1-krát. Na tieto projekty
nebol poskytnutý finančný príspevok. 

V rámci štátnych zdrojov sa pripravuje
realizácia projektu „Výstavbu miestnej ko-
munikácie“ – časť Zámostie v celkovej

výške 581 045,44 EUR. Na projekt obec
dostala dotáciu z Ministerstva pôdohos-
podárstva SR len vo výške 13 277 EUR.

V zásobníku projektov obce je aj pro-
jekt na budovanie a modernizáciu verej-
ného osvetlenia obce, na ktorý je v sú-
časnosti vyhlásená výzva. 

V budúcnosti v rámci regenerácie
sídiel by sa mohli realizovať projekty na
úpravu verejných priestranstiev a výsad-
bu verejnej zelene, ako aj projekty
výstavby a rekonštrukcie chodníkov
a cyklistických trás vrátane dopravných
subsystémov, rekonštrukcie mostov a lá-
vok, zastávok a pod., projekty výstavby
detských ihrísk a športovísk pre žiakov
ZŠ, projekty zamerané na sociálnu a kul-
túrnu oblasť a pod.

Tvorba projektového návrhu, žiadosti
projektu vrátane príloh, realizácia a moni-
torovanie projektu je dlhý a zložitý proces
projektového manažmentu vyžadujúci si
skúsenosti, odbornosť a množstvo detail-
nej práce projektového manažéra, aj kva-
litnú náplň projektu a samozrejme pod-
poru zo strany predstaviteľov obce a pra-
covníkov OÚ, projektantov, stavebného
dozoru i dodávateľa stavby. 

Pripravila: Ing. Beáta Kasajová
Externý projektový manažér

(Predložené v rámci legislatívno-právnej komisie)

né činnosti v priebehu sledovaného ob-
dobia boli pravidelne kontrolované, mo-
nitorované stavebným dozorom, stavby-
vedúcim, externým projektovým manažé-
rom i pracovníkmi OÚ. V rámci monito-
rovania celého projektu boli ministerstvu
ako riadiacemu orgánu predložené prie-
bežná a záverečná monitorovacia sprá-
va, žiadosti o platbu a iné relevantné do-
kumenty (stavebný denník, kolaudačné
rozhodnutia, a i.), ktoré boli schválené
bez pripomienok. Vo februári 2010 bolo
pracovníkmi RO MVRR SR vykonané fy-
zické overenie obhliadky objektov ZŠ
a telocvičňa, ako aj kontrola dokumentov
na mieste. Komisia konštatovala, že vy-
konanie všetkých prác bolo v súlade
s rozpočtom a zmluvou o poskytnutí
NFP. Obci bol poskytnutý finančný prís-
pevok v plnej výške.

Všetky práce, ktoré sa zrealizovali nad
rámec resp. mimo schváleného rozpočtu
projektu financovala obec z vlastných
zdrojov. 

V roku 2009 bol v rámci ďalšieho kola
výzvy na predkladanie žiadostí o poskyt-
nutie NFP ROP Infraštruktúra vzdeláva-
nia podaný samostatný projekt na prístav-
bu a nadstavbu MŠ v celkovej výške
678 443,23 EUR. Projekt riešil: 

Oliver Golis. Predpokladané ukončenie
stavby bolo do 31. 12. 2009. K uvedenému
termínu bola pripravená k odovzdaniu. 

Počas výstavby bolo potrebné vykonať
zmenu projektovej dokumentácie prívodu
STL plynovodu a NN rozvodov elektrickej e-
nergie z dôvodu, že Obec plánuje ďalšiu vý-
stavbu nájomných bytov o celkovom počte
84 bytov. 

Nové rozvody elektrickej energie a úprava
trafostanice sa uskutočnili v polovici januára

2010. Predpokladali sme, že do konca r.
2009 bude vybudovaný plynovod pre bytové
domy. Do dnešného dňa zo známych dôvo-
dov nie je dobudovaný STL plynovod. Počas
výstavby sme boli nútení vypracovať 3.rieše-
nie plynovodu, ktoré je zo všetkých alternatív
najdrahšie, ale v súčasnosti sa vykonávajú
tlakové skúšky. Pri dobrej organizácii práce
za účasti dodávateľa a v súčinnosti dotknu-
tých orgánov štátnej správy by malo byť vy-
dané kolaudačné rozhodnutie  na STL ply-
novod do 15.4.2010. Následne Obec po-
žiada SPP o montáž plynomerov pre jedno-
tlivé byty. 

Dňa 23.3.2010 bolo uskutočnené prebe-
racie konanie medzi dodávateľom a Obcou.
Po namontovaní plynomerov dodávateľ do
30 dní odstráni vady a nedorobky. 29. 3.
2010 komisia pre posudzovanie žiadostí o
pridelenie bytov vyhodnotila tých záujemcov,
ktorí splnili predpísané náležitosti podľa
VZN Obce Teplička nad Váhom.

Budúci užívatelia bytov po odstránení vád
a nedorobkov v čo najkratšom čase obdržia
výmery na byty a kľúče od bytov. 

Pripravil: Viliam Smolka

S výstavbou nájomných bytových domov
sme započali v 2. polroku 2008. Stavby

sa realizujú  na pozemku parc.č. 2768, ktorý
je vo vlastníctve Lesného  pozemkového
spoločenstva Teplička nad Váhom. Nájom-
ná zmluva na dobu 99 rokov bola uzatvore-
ná medzi Lesným pozemkovým spoločen-
stvom a Obcou Teplička nad Váhom. Do-
dávateľom stavby je firma RUNE s.r.o. ktorá
bola vybratá na základe výsledku verejného
obstarávania. Projektantom stavby je Ing.

Nájomné bytové domy

(Dokončenie z predchádzajúcej strany)
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a kanalizácie. Zrekonštruovala sa kotolňa,
odstránilo sa zatekanie do suterénu.
Stavebné práce vykonávala firma Unistav
Teplička, s.r.o. Aj napriek nepredvídaným
naviac prácam, dokončenie stavby a jej
odovzdanie do užívania sa stihlo ešte
pred stanoveným termínom ukončenia. 

Obecný úrad získal prestavbou priesto-
ry pre stavebný úrad, ďalšie kancelárie
a príručné  archívy. Celkovo sa vylepšili
pracovné podmienky  zamestnancov, kto-
rý zabezpečujú styk s občanmi. Pri pohľa-
de na vynovenú budovu mi  iste dáte za
pravdu, že občania Tepličky nad Váhom si
takýto obecný úrad zaslúžia.

OBECNÝ DOM.
V roku 2009 sme pristúpili ešte k ďal-

šej náročnej rekonštrukcii  na Obecnom
dome a to ku kompletnej výmene strechy.
Jej technický stav bol už nevyhovujúci,
jednak pôsobením poveternostných vply-
vov, ako aj nedostatočnými fyzikálnymi
vlastnosťami zabudovaných stavebných
materiálov, ktoré nevyhovujú kritériám sú-
časných technických noriem. 

Drevený krov strechy bol zo statického
hľadiska v havarijnom stave, drevené čas-
ti krovu boli poškodené hnilobou, drevo-
kaznými škodcami a sprhnuté. Projektant
doporučil vymeniť celú strechu, pretože
rozsah poškodenia drevených prvkov bol
veľký. Krov bol navrhnutý projektantom
tak, aby nepriťažoval pôvodnú stavbu.
Výmenou krytiny a drevených prvkov sa

nezmenil vzhľad ani geometrický tvar stre-
chy a budovy.

Stavebné práce začali búracími prácami.
Demontoval sa bleskozvod, klampiarske
výrobky, strešná krytina pálená škridla.
Drevený krov sa demontoval rozrezávaním,
premiestňoval sa pomocou žeriavu. 

Odstránili  sa dve vrstvy plnej pálenej
tehly na obvodových múroch, na ktorých
sa potom  zhotovili stužujúce vence po
celom obvode objektu. Montáž väzných
trámov a ich kotvenie sa robila pomocou
kotiev do betónu. Na väzné trámy sa na-
motovali pomúrnice, poistná hydroizolá-
cia a zhotovila sa dosková podlaha, ktorá
spolu s pomocnou hydroizláciou slúžila
počas výstavby ako montážna podlaha
a ochrana odkrytej stavby pred prípad-
ným dažďom. Táto podlaha je staticky ne-
závislá na pôvodnom strope. Postupne sa
previedla montáž všetkých prvkov krovu.
Po jeho zostavení sa namontovala paro-
priepustná fólia, nabili sa kontralaty
a nosné laťovanie pre krytinu, ktorou
je ľahká plechová krytina Isola Powertek,
imitujúca škridľu, s povrchovou úpravou
z kamennej drte. Strop pod strešnou kon-
štrukciou ostal zateplený pôvodnou izolá-
ciou Nobasil hr. 200 mm. Osadili sa od-
vodňovacie žľaby , zvody a ostatné klam-
piarske výrobky.

Hlavným dodávateľom stavebných prác
bola firma VESTAM, s.r.o.

Na objektoch Obecného úradu,
Zdravotného strediska a Obecného

domu  bol v roku 2008 vykonaný technic-
ký prieskum, z ktorého vyplynulo, že je po-
trebné vypracovať projektovú dokumentá-
ciu na realizáciu stavebných úprav a udr-
žiavacích prác uvedených stavieb. 

OBECNÝ ÚRAD
Budova dnešného obecného úradu bo-

la postavená v dvadsiatych rokoch minu-
lého storočia ako rodinný dom. Postupne,
ako sa menil účel jej využitia, bola staveb-
ne upravovaná. Po roku 1948 sa v nej
usídlil miestny národný výbor a odvtedy
slúži ako administratívna budova dodnes.
V roku 1991 po osamostatnení našej ob-
ce od mesta Žiliny, tu bol umiestnený

Obecný úrad Teplička nad Váhom. S na-
rastajúcim počtom obyvateľov pribúdali
funkcie obecného úradu a priestory sta-
rej budovy, poznačenej vekom, prestávali
vyhovovať kapacitne aj účelovo. Z týchto
dôvodov Obecné zastupiteľstvo odsúhla-
silo projekt prístavby a nadstavby Obec-
ného úradu. 

Pôvodný zámer bol vybudovať nadstav-
bu so zachovaním pôvodného prízemia.
Ale ukázalo sa, že drevený trámový strop
nad prízemím bol prehnitý a preto musel
byť nahradený novým železobetónovým
stropom. A z tohto dôvodu sa potom pris-
túpilo aj k prestavbe prízemia, lebo bolo
nutné vybúrať aj staré, nevyhovujúce
priečky. Pri búracích prácach sa odhalili
mnohé skryté vady, ktoré sa vďaka tomu
mohli odstrániť, napraviť (staticky nevyho-
vujúce, ba dokonca  aj chýbajúce prekla-
dy nad otvormi,...). Musela sa previesť
úplná výmena elektroinštalácie, ktorá
nezodpovedala normám, výmena rozvo-
dov kúrenia, čiastočne aj rozvodov vody

Rekonštrukčné práce – 
Obecný úrad, Zdravotné stredisko, Obecný dom

(Pokračovanie na nasledujúcej strane)

Obecný úrad – stav pred rekonštrukciou.
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zriadená aj jedáleň s výdajňou stravy pre
pracovníkov obecného úradu a pracovní-
kov na aktivačných prácach, ako aj pre
dôchodcov a iných záujemcov.

ZDRAVOTNÉ STREDISKO.
Budova dnešného zdravotného stredis-

ka bola  postavená v takzvanej akcii „Z”
v roku 1965 ako Dom služieb.  Po vyše
štyridsaťročnom užívaní si táto budova vy-
žadovala nutnú opravu.

S rekonštrukciou budovy sa započalo
ešte v roku 2008 a to výmenou okien, re-
konštrukciou kotolne a výmenou ústred-
ného kúrenia. Na prízemí boli vytvorené

priestory pre stavebný úrad a pracovisko
pre  miestne dane, overovanie podpisov
a listín a hlavného kontrolóra. 

V roku 2009 sa pokračovalo v rekonšt-
rukčných prácach  - vybudovala sa nová
strešná konštrukcia s novou krytinou a za-
teplením strechy.  Previedlo sa zateplenie
obvodových stien s fasádnou omietkou.
Budova tak dostala nový krajší vzhľad.

Stavebné práce na zdravotnom stredis-
ku vykonávala v roku 2009  firma SEVO
z Belej.

Z dôvodu ľahšej prístupnosti pre cho-
rých a starších sa plánuje presťahovanie
obvodnej ordinácie pre dospelých s pani
doktorkou MUDr. Miroslavou Mudroňo-
vou na prízemie budovy, do uvoľnených
priestorov po stavebnom úrade. Miest-
nosť, kde bola v minulosti oprava obuvi
bude pričlenená k lekárni.    V tomto roku
sa plánuje ešte zriadiť k budove zdravot-
ného strediska  prístrešok vhodný pre
kočíky. 

Pripravila:  Ing. L. Harnócová

Zhotoviteľom krovu bol Kolenčiak
Radoslav – montáž strešných konštrukcií,
Divina.

Tieto stavebné práce realizované v r.
2009 boli zavŕšením celkovej rekonštruk-
cie Obecného domu, ktorá prebehla v ro-
ku 2002. Vďaka  čomu vznikli v nevyužíva-
nom objekte, ktorý sa poznačený vekom
rozpadal, pekné spoločenské priestory
na kultúrne a spoločenské podujatia a ro-
dinné oslavy. Priestory, v ktorých sa ľudia
dobre cítia a radi sa sem vracajú.

Od roku 2007 je v Obecnom dome

NAVRHOVANÝ STAV
Centrálna plynová teplovodná kotolňa pre

vykurovanie objektov v areáli ZŠ bude zruše-
ná, objekt pôvodnej centrálnej plynovej ko-
tolne bude v budúcnosti  stavebne upravený
napríklad na chýbajúcu jedáleň. Vykurovanie
bude samostatnými lokálnymi plynovými kot-
lami. V objekte ZŠ + MŠ bude vybudovaná
samostatná plynová teplovodná kotolňa,
v objekte Cirkevná ZŠ bude vybudovaná tak-
tiež samostatná plynová teplovodná kotolňa.
Pre objekty: Telocvičňa a Športklub v spo-
ločnej miestnosti bude osadená plynová ko-
tolňa K1 pre vykurovanie a ohrev TUV objek-
tu Telocvičňa a plynová kotolňa K2 pre vyku-
rovanie a ohrev TUV objektu Športklub.
Hospodárne a bezpečné vykurovanie uvede-
ných objektov zabezpečia nové plynové kon-
denzačné kotle s vysokou účinnosťou.

Pre zásobovanie nových tepelných
zdrojov zemným plynom vybuduje SPP
distribúcia a.s. Žilina nový STL pripojova-
cí plynovod, na fasáde objektu v uzamy-
kateľnej skrini bude osadené regulačné
zariadenie plynu STL/NTL a fakturačné
meranie pre príslušnú kotolňu.

Veríme, že po realizácii uvedeného tech-
nického riešenia sa dosiahne úspora
energie v zníženej spotrebe odobratého
zemného plynu. Každý objekt  –  ZŠ + MŠ,
Cirkevná ZŠ, Telocvičňa a Športklub bude
mať vlastné fakturačné meranie ZP, čím sa
odstránia dohady koľko - kto skutočne spo-
treboval a samozrejme  straty tepla v roz-
vode potrubnými  kanálmi v zemi, ktoré ne-
bolo možné stanoviť  sa odstránia. 

Objekt kotolne po demontáži kotlov a po
stavebných úpravách bude vhodný na iné
účely, napr. pre Centrum voľného času
alebo na stravovanie žiakov oboch škôl.

Vypracoval: Ing. Anton Zvarík

JESTVUJÚCI STAV
V súčasnosti v areáli ZŠ  pre vykuro-

vanie objektov (ZŠ + MŠ – pavilón 1,
Cirkevná ZŠ Žofie Bosniakovej – pavilón
2, Telocvičňa a Športklub ) v samostat-
nom objekte je vybudovaná centrálna ply-
nová teplovodná kotolňa, z ktorej sú te-
pelnými kanálmi v zemi napojené uvede-
né objekty. 

Strojné zariadenie jestvujúcej plynovej
kotolne je po rokoch prevádzky už zasta-
ralé, predimenzované a celková prevádz-
ka je nehospodárna. V súčasnosti sa do-
končujú práce napr. výmena okien na
chodbe ZŠ Žofie Bosniakovej, (v objek-
toch ZŠ + MŠ a telocvične sa už vykona-
lo zateplenie objektov), teplovodné
rozvody potrubnými  kanálmi v zemi sú
stratové.

(Dokončenie z predchádzajúcej strany)

Decentralizácia vykurovania v areáli ZŠ
Teplička nad Váhom

Budova zdravotného strediska po prestavbe.

Zdravotné stredisko v minulosti.
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druhmi dopravy pomocou kontajnerov bez
manipulácie s jej obsahom. To znamená,
že preprava tovaru, pri ktorej nákladné vo-
zidlo, príves, náves s ťahačom alebo bez
neho prepravný kontajner použije v počia-
točnom alebo konečnom úseku prepravy
cestu, na zostávajúcom úseku železnicu.

V územnom pláne Žilinského samos-
právneho kraja a jeho doplnku bol termi-
nál kombinovanej dopravy schválený v sú-
vislosti s automobilkou KIA, vyhradený
priestor medzi Vodným dielom a odcho-
dovej skupiny zriaďovacej  stanice.

Stavba terminálu by sa mala podľa in-
vestičného harmonogramu realizovať v ro-
koch 2011 – 2013. Celkové investičné ná-
klady, ak sa bude realizovať v navrhovanom
mieste predstavujú odhadovanú sumu
1,2 mld. Sk ( 39 mil. € ). Na financovaní sa
bude podieľať Európska únia a štát.

Technické riešenie bude nasledovné:
terminál bude napojený na cestnú sieť na-
vrhovanou prístupovou komunikáciou šír-
ky 9,5 m, dĺžky 1000 m s napojením úrov-
ňovou stykovou križovatkou na komuniká-
ciu II/583A smerovo komunikácia križuje
biokoridor mostným objektom. V prípade
nehody alebo v iných nevyhnutných prípa-
doch bude možné použiť cestu vedúcu
ponad priehradný múr.

Koľajovo bude budúci terminál koľajo-
vej dopravy napojený na koľaje tak, aby
bol umožnený príchod a odchod vlakov
smerom na Košice a od Košíc. Koľajové
riešenie predpokladá zhotovenie piatich
nových koľají o dĺžke 750 m, pričom v do-
sahu žeriavov sú štyri koľaje. Úložné plo-
chy pre kontajnery pri predpokladanej
kapacite 30 000 kusov na rok budú
64 416 m2. Parkovacie plochy pre 219 áut.
Stavba je umiestnená v extraviláne obce
a zábery pozemkov budú podliehať kona-
niu o vyňatí z pôdneho fondu (viď. situá-
cia 1: 50 000). 

Hlavným manipulačným zariadením bu-
dú dva portálové žeriavy s vyložením na
obe strany a s nosnosťou 45 ton.
Skladovacia plocha pod kontajnermi bu-
de pevná a dimenzovaná na únosnosť
3 vrstiev plne naložených kontajnerov.
Dňa 17. 02. 2010 bolo vydané územné
rozhodnutie proti ktorému sa navrhovateľ
Železnice SR, zastúpený firmou REMING
CONSULT, a.s. odvolal. Na odvolacom
konaní 24. 03. 2010 boli dohodnuté pod-
mienky pre vydanie nového územného
rozhodnutia, kde boli zohľadnené niekto-
ré požiadavky obce a občanov Tepličky
nad Váhom.

Pripravil: Ing. Albert Magera 

Výstavba priemyselných parkov na
Slovensku zvyšuje tlak na urýchlené

budovanie infraštruktúry intermodálnej
prepravy. Jednou z myšlienok stratégie je
premeniť kombinovanú dopravu na sku-
točnosť a vytvoriť rovnováhu medzi druhmi
dopravy a rozvíjanie alternatív ku cestnej
doprave. Plánovaný terminál bude súčas-
ťou budúceho centra nákladnej dopravy
pre celý severozápad Slovenska.

Kontajnerové prekladisko v Žiline pra-
cuje v provizórnych podmienkach, bez
možnosti ďalšieho rozšírenia a dobudova-
nia. Preto sa pristúpilo k vybudovaniu ter-
minálu v katastri našej obce.

Čo to je intermodálna alebo kombinova-
ná preprava? Je to špeciálny druh prepra-
vy, pri ktorej sa tovar prepravuje v preprav-
ných jednotkách – kontajneroch rôznej ve-
ľkosti. Táto preprava je preprava viacerými

Obec sa snaží zo svojich rozpočto-
vých prostriedkov podporiť rodiny

s deťmi jednorazovým príspevkom 100 €
(3000 Sk)pri narodení dieťaťa. Peniaze
dostávajú rodičia bez ohľadu na to, či ide
o prvé alebo ďalšie dieťa.

Ďalší príspevok pomáha finančne ško-
lám pri organizovaní kultúrnych a športo-
vých podujatí. Príspevok je 6, 62 € (200
Sk) na jedného žiaka. Školy môžu z tých-
to peňazí financovať nákup športových
potrieb, návštevy divadelných predstavení
a koncertov, školské výlety a pod.

Pripravila: Mgr. Magdaléna Šeligová

Naša obec sa stala atraktívnym mie-
stom na bývanie čo svedčí o tom, že

každoročne pribúda nových občanov.
Oproti roku 2008 sme zaznamenali príras-
tok o 39 nových občanov, kedy stav k oby-
vateľov k 31. 12. 2008 bol 3 665 obyvate-
ľov. Súčasný stav obyvateľov k 12. 3. 2010
je 3720 občanov. Pribudli aj nové ulice
v obci a to ulica Na Sihoti  z dôvodu vý-
stavby  priemyselných objektov, rozširuje
sa výstavba rodinných domov pod
Dubňom, kde  vznikla nová ulica Na Nivy
a taktiež Obecné zastupiteľstvo  rozhodlo
o názve novej ulice Za kanálom, kde sa

Terminál intermodálnej prepravy Žilina,
kataster Teplička nad Váhom

postavilo viacero rodinných domov. Ulica
Za kanálom  je odbočkou z ulice Železnič-
ná a kopíruje miestny potok Teplička. V sú-
časnej dobe je v obci 55 ulíc a 2 námestia.

ŠTATISTICKÝ PREHĽAD ZA ROK 2009:

Počet prisťahovaných obyvateľov: ................................. 71   
Počet narodených: ............................................................................. 59 
Počet odsťahovaných: ................................................................... 40
Počet zomrelých: .................................................................................. 44 
Konečný stav k 31. 12. 2009 ....... 3 704 občanov

Pripravila: Eva Hudecová

Štatistický prehľad o obyvateľoch obceFinančné príspevky obce
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Komentár:
Na základe poznatkov z praxe sa predl-

žuje lehota na uskutočnenie zasadnutí
obecného zastupiteľstva, a to aspoň raz
za tri mesiace. Najmä v letných mesia-
coch, v čase dovoleniek je problém
s uskutočnením zasadnutia poslanecké-
ho zboru obce v terajšej lehote dvoch me-
siacoch. Naďalej sa však zachováva zá-
kladný princíp, že obecné zastupiteľstvo
sa schádza podľa potreby vzhľadom na
aktuálnosť prerokúvanej problematiky. Na
žiadosť najmenej jednej tretiny poslan-
cov, kde sa predpokladá nevyhnutnosť
urýchleného riešenia problematiky, sa
musí zasadnutie obecného zastupiteľstva
uskutočniť najneskôr do 15 dní. Prvé
zasadnutie obecného zastupiteľstva po
komunálnych voľbách sa musí konať do
30 dní od týchto volieb.

Nové ustanovenie:
(2) Ak starosta nezvolá zasadnutie

obecného zastupiteľstva podľa odseku 1.
prvej vety, zvolá ho zástupca starostu ale-
bo iný poslanec poverený obecným za-
stupiteľstvom. Ak starosta nie je prítomný
alebo odmietne viesť takto zvolané zasad-
nutie obecného zastupiteľstva, vedie ho
ten, kto zvolal obecné zastupiteľstvo.

(3) Ak starosta nezvolá zasadnutie
obecného zastupiteľstva podľa odseku
1. druhej vety, zasadnutie obecného za-
stupiteľstva sa uskutoční 15. pracovný
deň od doručenia žiadosti na jeho kona-
nie. Ak starosta nezvolá zasadnutie obec-
ného zastupiteľstva  podľa odseku 1 tretej
vety, zasadnutie sa uskutoční 30. pracov-
ný deň od vykonania volieb. Ak starosta
nie je prítomný alebo odmietne viesť tak-
to zvolané zasadnutie obecného zastupi-
teľstva, vedie ho zástupca starostu; ak nie
je prítomný alebo odmietne viesť zasad-
nutie, vedie ho iný poslanec poverený
obecným zastupiteľstvom.

(4) Návrh programu zasadnutia obecné-
ho zastupiteľstva sa zverejňuje na úradnej
tabuli v obci aspoň 3 dni pred zasadnutím
obecného zastupiteľstva.

(5) Obecné zastupiteľstvo schvaľuje ná-
vrh programu zasadnutia a jeho prípadnú
zmenu na začiatku zasadnutia. Ak staros-
ta odmietne dať hlasovať o návrhu pro-
gramu zasadnutia alebo o jeho zmene,
stráca právo viesť zasadnutie obecného
zastupiteľstva, ktoré ďalej vedie zástupca
starostu. Ak zástupca starostu nie je prí-
tomný alebo odmietne viesť zasadnutie

obecného zastupiteľstva, vedie ho iný po-
slanec poverený obecným zastupiteľst-
vom.

(6) Ak na zasadnutí obecného zastupi-
teľstva požiada v súvislosti s prerokúva-
ným bodom programu o slovo poslanec,
slovo sa mu udelí. Ak starosta neudelí
slovo poslancovi, stráca právo viesť za-
sadnutie obecného zastupiteľstva, ktoré
ďalej vedie zástupca starostu. Ak zástup-
ca starostu nie je prítomný alebo odmiet-
ne viesť zasadnutie obecného zastupiteľ-
stva, vedie ho iný poslanec poverený
obecným zastupiteľstvom.

Komentár:  
Upravuje sa mechanizmus zvolávania

a vedenia zasadnutia obecného zastupi-
teľstva, ak tak neurobí starosta obce. V ta-
komto prípade sa zverujú úlohy ďalším
funkcionárom obce (zástupcovi starostu
a iným poslancom). V určitých prípadoch
sa zasadnutie obecného zastupiteľstva u-
skutoční na základe zákona. Precizuje sa
úprava týkajúca sa rokovania obecného
zastupiteľstva so zreteľom na zabezpeče-
nie jeho plynulého priebehu. Určuje sa
postup schvaľovania programu rokovania.
Ustanovujú sa následky pre starostu ob-
ce, ak nedá hlasovať o návrhu programu
alebo ak zasahuje do práva poslanca
predkladať obecnému zastupiteľstvu ná-
vrhy.

Ak na rokovaní požiada o slovo posla-
nec Národnej rady Slovenskej republiky,
poslanec Európskeho parlamentu, zá-
stupca vlády alebo štátneho orgánu, slo-
vo sa mu udelí. Môže sa udeliť aj ktoré-
mukoľvek obyvateľovi obce.

§ 13B
ZASTUPOVANIE STAROSTU

Nové ustanovenie:
(1) Starostu zastupuje zástupca staros-

tu, ktorého spravidla na celé funkčné ob-
dobie poverí zastupovaním starosta do
60 dní od zloženia sľubu starostu; ak tak
neurobí, zástupcu starostu zvolí obecné
zastupiteľstvo . Zástupca starostu môže
byť len poslanec. Ak obec má viac ako
20 000 obyvateľov, starosta môže poveriť
zastupovaním dvoch zástupcov starostu,
pričom určí ich poradie. Starosta môže
zástupcu starostu kedykoľvek odvolať.
Ak starosta odvolá zástupcu starostu, po-
verí zastupovaním ďalšieho poslanca do
60 dní od odvolania zástupcu starostu.

Vo februári tohto roku schválili Národ-
ná rada Slovenskej republiky dlhoo-

čakávanú novelu zákona o obecnom  zria-
dení v znení neskorších predpisov. V no-
vele, s účinnosťou od 1. apríla 2010 boli
zohľadnené aj pripomienky  starostov  ob-
cí,  primátorov  miest a taktiež Združenia
miest a obcí Slovenska. Ponúkame obča-
nom niektoré najdôležitejšie  zmeny tohto
zákona. V tomto článku bude uvedené no-
vé ustanovenie, pôvodné ustanovenie
a komentár k nim.

§12
ROKOVANIE OBECNÉHO
ZASTUPITEĽSTVA

Nové ustanovenie:
(1) Obecné zastupiteľstvo zasadá po-

dľa potreby, najmenej však raz za tri mesi-
ace. Ak požiada o zvolanie   zasadnutia
obecného zastupiteľstva aspoň tretina
poslancov, starosta zvolá zasadnutie o-
becného  zastupiteľstva  tak, aby sa usku-
točnilo do 15 dní od doručenia žiadosti
na  jeho  konanie. Ustanovujúce  zasad-
nutie  obecného  zastupiteľstva zvolá sta-
rosta zvolený v predchádzajúcom  voleb-
nom období tak, aby sa uskutočnilo do
30 dní od vykonania volieb. Obecné za-
stupiteľstvo zasadá v obci, v ktorej bolo
zvolené.

Pôvodné ustanovenie:
(1) Obecné zastupiteľstvo sa schádza

podľa potreby, najmenej však raz za dva
mesiace. Jeho zasadnutie zvoláva a vedie
starosta, ak tento zákon neustanovuje
inak. Prvé zasadnutie obecného zastupi-
teľstva zvolá starosta zvolený v predchád-
zajúcom volebnom období tak, aby sa u-
skutočnilo do 30 dní od vykonania volieb.
Ak požiada o zvolanie zasadnutia obec-
ného zastupiteľstva aspoň tretina poslan-
cov obecného zastupiteľstva, starosta
zvolá zasadnutie obecného zastupiteľstva
do 10 dní od doručenia žiadosti na jeho
konanie, ak žiadosť neobsahuje iný ter-
mín. Zasadnutie obecného zastupiteľstva
možno uskutočniť aj vtedy, ak ho starosta
nezvolá; v takomto prípade ho môže zvo-
lať zástupca starostu alebo iný poslanec
poverený obecným zastupiteľstvom.
Návrh programu rokovania sa oznamuje
a zverejňuje na úradnej tabuli aspoň tri
dni pred zasadnutím obecného zastupite-
ľstva alebo, ak ide o mimoriadne zasad-
nutie, aspoň 24 hodín pred jeho konaním.

NOVELA Zákona SNR č. 369/1990 Zbierky



www.teplickanadvahom.sk 11

ným zastupiteľstvom na návrh starostu
obce vrátane vymedzenia rozsahu zastu-
povania. Často však dochádza k situáci-
ám, keď starosta podá návrh na voľbu
svojho zástupcu, avšak obecné zastupite-
ľstvo ho neakceptuje. V snahe vyhnúť sa
zbytočnému napätiu  medzi orgánmi ob-
ce a so zreteľom na skutočnosť, že zá-
stupca má zastupovať starostu obce a po-
čas celého volebného obdobia s ním bez-
prostredne spolupracovať, umožňuje sa
priamo starostovi obce, aby si spomedzi
poslancov sám určil svojho zástupcu a ur-
čil mu aj rozsah zastupovania. Ak si sta-
rosta v ustanovenej lehote nezvolí svojho
zástupcu, urobí tak obecné zastupiteľst-
vo.  Poverenie zastupovaním  je formálny
právny úkon, ktorý vyžaduje písomnú for-
mu. V pojme rozsah zastupovania je zahr-
nutý okrem rozsahu kompetenčného aj
časový rozsah zastupovania (napr. iný roz-
sah kompetencií v čase prítomnosti sta-
rostu a iný v čase neprítomnosti).

§ 14
OBECNÁ RADA

Nové ustanovenie:
(4) Obecná rada  sa schádza podľa

potreby, najmenej raz za tri mesiace. Jej
zasadnutie zvoláva a vedie starosta
alebo zástupca starostu, ak tak neurobí
starosta.

Komentár: 
Lehota na uskutočnenie zasadnutí o-

becnej rady sa predlžuje na tri mesiace,
aby lepšie zodpovedala potrebám praxe.
Zmena súvisí so zmenou lehoty na usku-
točňovanie zasadnutí obecného zastupi-
teľstva. Keďže obecná rada sa má schád-
zať podľa potreby, nič nebráni, aby sa
schádzala aj častejšie.

V čase spracovania tohto článku sme ob-
držali informáciu, že prezident republiky zá-
kon vrátil na opätovné prerokovanie do
Národnej rady. Namieta hlavne proti usta-
noveniu v čl. III Novely v tom, že Ústavný
súd vo veciach ústavnosti a zákonnosti vo-
lieb do orgánov územnej samosprávy roz-
hodne v primeranej lehote, ale najneskôr
do 90 dní od doručenia volebnej sťažnosti.
Prezident nespochybňuje skutočnosť, že
niekoľkoročným nerozhodnutím vo veci
sťažnosti na voľby pretrváva v dotknutých
obciach napätie a vznikajú problematické
situácie, ale aj tak navrhuje zrušiť toto usta-
novenie. Podľa neho je 90 dňová lehota od
doručenia sťažnosti na neústavnosť alebo
nezákonnosť volieb pre kvalitu rozhodova-
nia Ústavného súdu nevhodná. Preroko-
vanie sťažnosti  podľa neho  býva často ve-
ľmi náročné na rôzne spôsoby a metódy
zisťovania, preto Ústavný súd nemožno tla-
čiť vydať záver nejakou časovou lehotou.

Pripravil: Ing. Albert Magera 

(2) Ak je v obci zriadená obecná rada,
zástupca starostu je jej členom.

(3) Zástupca starostu zastupuje staros-
tu v rozsahu určenom starostom v písom-
nom poverení.

Pôvodné ustanovenie:
(1) Starostu počas neprítomnosti alebo

nespôsobilosti na výkon funkcie zastupu-
je jeho zástupca, ktorého na návrh staro-
stu na tento účel zvolí spravidla na celé
funkčné obdobie obecné zastupiteľstvo
z poslancov obecného zastupiteľstva.
Obecné zastupiteľstvo môže zástupcu
starostu kedykoľvek odvolať; ak zanikne
mandát starostu pred uplynutím funkčné-
ho obdobia a nie je zvolený zástupca sta-
rostu, urobí tak aj bez návrhu starostu.

(2) Ak je v obci zriadená obecná rada,
zástupca starostu je po celý čas jej exi-
stencie po celé svoje funkčné obdobie jej
členom. Zástupca starostu v čase, keď
zastupuje starostu, zvoláva a vedie zasad-
nutie obecnej rady.

(3) Obecné zastupiteľstvo na návrh sta-
rostu ustanoví okruh úkonov a činnosti,
ktoré je zástupca starostu oprávnený vy-
konávať.

(4) Zástupca starostu zvolá obecné za-
stupiteľstvo v prípadoch podľa § 13a ods.
3, ak ho nezvolá starosta.

Komentár:
Podľa doterajšej úpravy sa funkcia zá-

stupcu starostu obsadzuje voľbou obec-

Ploung – Suk Park s tlmočníkom, prí-
tomní boli: hovorca pán Dušan Dvořák
a Marek Branický. Návšteva sa konala
na základe pozvania, ktorú tlmočil sta-

rosta obce pán Milan Lazar pri návšte-
ve automobilky pred troma rokmi
v marci 2007.

Pánu viceprezidentovi bol odovzda-
ný symbolický kľúč od obce a zapísal
sa do pamätnej knihy. Na stretnutí sa
obe strany vzájomne informovali o svo-
jich plánoch, o dopade svetovej hos-
podárskej krízy a uistili sa, že spolu-
práca obce s automobilkou je na dob-
rej úrovni. Zástupcovia obce poďako-
vali za finančnú pomoc pri organizova-
ní futbalového turnaja „Tepličiek”, kto-
rý vlani organizovala naša obec.
Vedenie automobilky informovalo, že
socha Jána Nepomuckého, ktorá je
v ich areáli, bola opravená a venuje sa
jej patričná pozornosť a úcta. Ubez-
pečili nás, že v prípade záujmu zo stra-
ny farského úradu umožnia prístup ku
soche podľa požiadavky. 

Na záver si delegácia prezrela zre-
konštruované obecné objekty –
Obecný dom, Dom služieb a Obecný
úrad.

Pripravil: Ing. Albert Magera

Dňa 15. 12. 2009 po viacerých od-
kladoch a dlhej príprave nás nav-

štívil viceprezident Kórejskej automo-
bilky KIA pán Young – Taek Huh, pán

NÁVŠTEVA Z KIE



Oslavy 400. výročia narodenia Žofie
Bosniakovej pripravovali Farský ú-

rad a Obecný úrad v Tepličke nad
Váhom v spolupráci s kultúrnou komisi-
ou, základnými školami a spoločenskými
organizáciami. Na zasadaniach príprav-
ného výboru pod vedením starostu obce
a členov kultúrnej komisie boli rozdele-
né jednotlivé úlohy organizáciam
a schválený harmonogram osláv.

ÚŽ mala na starosti vystupujúcich
z folklórnych a hudobných skupín. Klub
dôchodcov pri ObÚ v Tepličke nad
Váhom pripravil výstavu ručných prác

v priestoroch Pastoračného centra.
Súčasťou výstavy boli aj práce detí, kto-
ré vznikli za pomoci sestričky Cvetky.
Výstava trvala od 28. 05. – 03. 06.
2009.

ZZP zabezpečil program pre hostí zo
Šurian. O zdravie domácich i hostí po-
čas slávnosti sa starali členky SČK.

Oslavy sa riadili podľa vopred schvále-
ného programu a začali sa v utorok
2. júna 2009 o 9.00 hod. prezentáciou
hostí v OD. Po prezentácii sa konalo
slávnostné zasadnutie OZ. Starosta
obce privítal hostí z Poľskej republiky,
vzdialených príbuzných Žofie Bosnia-
kovej, poslancov VÚC, europoslancov,
starostov obcí nesúcich názov Teplička
z okresov Poprad, Spišská Nová Ves
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Šurian, dychovka Maguranka, FS Straník
a Terchovská muzička.

Obec v tento deň ožila. K oslavám
prispelo aj krásne slnečné počasie.
Občania Tepličky sa predstavili ako hrdí
patrioti, pyšní na svoju históriu, na život-
ný odkaz Žofie Bosniakovej.

Je potrebné ešte raz poďakovať za bo-
hatý duchovný zážitok všetkým organizá-
torom osláv, predovšetkým starostovi
obce p. Milanovi Lazarovi a duchovnému
otcovi Jánovi Vallovi.

Pripravila: Mgr. Dubovická Kamila

a Hlohovec, starostov zo susedných ob-
cí, primátorov miest Šurany a Trnava
a predsedov spoločenských organizácií.

Po krátkom programe, ktorý pripravila
kultúrna komisia, účastníci zasadnutia
sa podpísali do pamätnej knihy a záro-
veň boli obdarovaní pamätnou plaketou
k 400. výročiu narodenia Žofie Bosnia-
kovej.

Vyvrcholením osláv bola sv. omša v ko-
stole sv. Martina, ktorú celebroval bis-
kup Žilinskej diecézy, Mons. Tomáš
Galis. Otec biskup vyhlásil Rok Žofie
Bosniakovej v Žilinskej diecéze trvajúci

od 02.06.2009 do 02.06.2010. Žofia
Bosniaková svojou vierou, dôverou
v Boha, láskou k biednym sa stala prí-
kladom života pre nás všetkých. Jej krát-
ky život bol veľmi bohatý na lásku a mi-
losrdenstvo.

Zážitok z omše znásobili ženy a diev-
čatá oblečené v krojoch a hasiči v histo-
rických uniformách.

Prezentácia pamätnej známky Žofie
Bosniakovej sa uskutočnila po omši
v budove cirkevnej ZŠ. Účastníci osláv
si mohli zakúpiť pamätné poštové znám-
ky na pôde SP a.s. v Tepličke nad
Váhom.

V popoludňajších hodinách sa začal
kultúrny program na Námestí sv. Floriána.
O dobrú náladu sa postarali dychovka zo

Spomienka na 400. výročie
narodenia Žofie Bosniakovej

V našej  obci  účinkuje  od roku
1996  spevácka  folklórna  skupina

Straník. Je nás 7 žien a 3 muži. Spieva-
me  a hlavne  stále  vyhľadávame  pies-
ne z našej obce.  Prezentujeme nimi na-
šu obec  Teplička nad Váhom najmä na
Medzinárodnom festivale v Terchovej,
v okolitých obciach, pri rôznych osla-
vách ako Deň matiek, Mesiac úcty
k starším a rôzne iné.

Avšak okrem piesní je i vystúpenie
v inej podobe ako zábavné scénky, odo-
bierka na svadbách a podobne. So  zá-
bavnými programami vystupujeme na-
jmä  na  jubileách  občanov  a to  nielen
v obci,  ale  cestujeme  tam,  kde  majú
o nás záujem. Veď v dnešnej dobe dob-
re padne kus veselej nálady.

Pripravila: Ľudmila Gulášová
vedúca folklórnej skupiny

Zo života folklórnej
skupiny Straník
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ktorý pre deti pripravil hojnosť balíčkov
a ony mu zaspievali a básničkami poďako-
vali za balíček a potom spoločne rozsvietili
vianočný stromček.

Na záver mi nedá spomenúť vianočný
koncert pod názvom „V Slovenskom
Betleheme”, ktorý bol pod záštitou Jána
Fígeľa bývalého komisára v Bruseli, zabez-
pečený naším duchovným otcom Mons.
Jánom Vallom.

Športová komisia sledovala s veľkým zá-
ujmom dianie v našej obci na športovom
poli. Konštatujeme, že jednotlivé športové
mančafty dosiahli striedavé výsledky.
Najlepšie sa umiestnili stolní tenisti, v stre-
doslovenskej 2.lige obsadili v konkurencii
16 mužstiev pekné ôsme miesto. Naše bas-
ketbalistky pracujú poctivo a v súťaží star-
ších žiačok sa umiestnili na piatom mieste. 

Najviac bol a je sledovaný náš najpopu-
lárnejší šport futbal. Našu obec stojí nema-
lé finančné prostriedky a výsledky A - týmu
dospelých nedosahujú očakávania priazniv-
cov futbalu. Po vypadnutí v jarnej časti
z krajskej súťaže piatej ligy sme aj po jesen-
nej časti  v prvej triede okresnej súťaže na
poslednej priečke. Dúfame a veríme , že
v jarnej časti budú mať naši futbalisti viac
športového šťastia a zachránia I. triedu. Po
niekoľkých úspešných rokoch sme vo veľkej
kríze a východisko vidíme v práci s našimi
najmladšími futbalistami, ktorí pracujú s ve-
ľkou chuťou a po jesennej časti sa nachád-
zajú na horných priečkach vo svojich okres-
ných súťažiach. Prispieva k tomu aj dobrá
spolupráca s CVČ , ktorému šéfuje Mgr.
Bolčeková. 

V obci máme aj veľmi šikovných šachi-
stov, ktorí sa prepracovali na veľmi vysoké
priečky doma i v zahraničí. 

Tiež máme šikovných cyklotrialistov, ktorí
vyhrali niektoré náročné preteky aj napriek
tomu , že sa financujú z vlastných zdrojov.

Všetkým členom kultúrnej a športovej ko-
misie, ktorí zabezpečovali a organizovali
jednotlivé akcie vo svojom voľnom čase , vy-
slovujem poďakovanie.

Pripravil: Tibor  Šeliga

Kultúrna komisia zamerala svoju prácu
na deti , matky , starších spoluobčanov

a významné výročia. Na prvom zasadnutí
sme pripravili plán na rok 2009. Pred jed-
notlivými akciami sme sa stretávali za úče-
lom zabezpečenia programu, zadelenia
práce  a zápisov do pamätnej knihy. Na
Veľkonočné sviatky sme pomohli pri zorga-
nizovaní Veľkonočného koncertu.

Pod názvom „Moje srdce nenašlo pokoj
nikde inde, iba v Bohu, v mojom dobrom u-
čiteľovi“. Pod týmto mottom sa zapísali naši
kňazi rodáci do pamätnej knihy v rámci be-
sedy s našimi občanmi. 

V máji sme oslávili Deň Matiek , ktorý sa
niesol v duchu: „Pre matku sú deti  najväč-
šie perly“ , a preto deti ako vďaku im pripra-
vili pozdravy : piesne, básne a tance.

V tomto roku pripravili i matky pozdrav
pre Žofiu Bosniakovú ako vzornú matku.

2. jún bol deň 400. výročia narodenia tej-
to veľkej a zbožnej ženy. Vypomáhali sme
pri zabezpečovaní  osláv  v tomto pre nás
slávnostnom dni, keď v kultúrnom progra-
me na novej tribúne na námestí vystúpili
hostia zo Šurian, dychová hudba
Maguranka z Prievidze, Terchovská
Muzička a náš folklórny súbor Straník. Pre
deti bol postavený skákací hrad na Námestí
sv. Floriána, kde sa mohli vyšantiť a vyskákať
do sýtosti.

Naša občianka Barbora Franeková zvíťa-
zila v súťaži o najkrajšie dievča a stala sa
Miss Slovensko 2009 , pripravili sme zá-
pis do pamätnej knihy a besedu pre našu
mládež.

Jeseň patrí našim starším a najstarším
občanom . Zorganizovali sme stretnutie 60
ročných občanov pod názvom „ Každý vek
má svoju krásu“. Do pamätnej knihy sme za-
písali i najstaršieho občana p. Mikuláša
Jurča, ktorý sa dožil 95 rokov.

Akciu pod názvom „Človek len jeden ži-
vot má, dnes je čas spomienok“, sme pri-
pravili pre občanov 70,80,85 a 90 ročných.
Chorých občanov sme navštívili doma. Na
všetky akcie boli pripravené kultúrne pro-
gramy. 

Nezabudli sme na sviatok sv. Mikuláša ,

Od januára 2009 začal platiť nový zá-
kon o poskytovaní sociálnych slu-

žieb občanom. Sociálne  služby  posky-
tujú verejní poskytovatelia, ktorými sú ob-
ce, mestá alebo vyššie územné celky.
Alebo neverejní poskytovatelia, fyzické
a právnické osoby, ktoré nezastrešuje
obec, mesto či vyšší územný celok. 

V zmysle tohto zákona bolo schválené
v roku 2009 Všeobecné záväzné naria-
denia  číslo 4/2009. Toto VZN hovorí
o službách, ktoré poskytuje naša obec:  -
opatrovateľská služba, odľahčovacia služ-
ba a donáška obeda. Celé znenie
Všeobecne záväzného nariadenia je k na-
hliadnutiu na sekretariáte Obecného úra-
du alebo na internetovej stránke obce. 

Opatrovateľská služba je  terénna služ-
ba, ktorú vykonáva opatrovateľka v dome
opatrovaného. Za opatrovateľskú službu
musí opatrovaná osoba platiť úhradu po-
dľa poskytnutých úkonov a odpracova-
ných hodín. Vykonáva sa denne ponde-
lok až piatok od 7,00 hod. do 15,00 hod. 

Odľahčovacia služba je určená oso-
bám – opatrovateľom/ opatrovateľkám,
ktoré zabezpečujú opateru v rámci pe-
ňažného príspevku na opatrovanie. V ča-
se, keď je opatrovateľom poskytovaná
odľahčovacia služba, opatrovanej osobe
sa poskytuje iná sociálna služba napr.
opatrovateľská služba. Odľahčovacia
služba sa poskytuje sumárne na 30 dní
v rámci jedného kalendárneho roka. 

Donáška obeda je to služba, za ktorú
občan, podľa donesených obedov, platí
úhradu.

O všetky tieto služby môže občan, kto-
rý má trvalý pobyt v našej obci, požiadať
obecný úrad. 

Ak chce byť občan umiestnený v do-
move sociálnych služieb alebo v špeciali-
zovanom zariadení, žiadosť o posúdenie
na takúto službu musí predložiť prísluš-
nému samosprávnemu kraju. Samo-
správny orgán má možnosť poskytnúť ob-
čanovi sociálnu službu  vo svojom zaria-
dení alebo v zariadení, ktoré patrí inej
obci či inému samosprávnemu kraju, ale-
bo zabezpečí sociálnu službu u neverej-
ného poskytovateľa, ktorého si vyberá
sám občan. 

Pripravila: Elena Poljaková

Kultúrna a športová komisia
v roku 2009

KULTÚRNA A ŠPORTOVÁ KOMISIA PRACOVALA V ROKU 2009 V ZLOŽENÍ :  
Predseda: Tibor ŠELIGA   
Členovia: A. DIKOŠOVÁ, C. LAZAROVÁ , J. KOZÁNKOVÁ , Ing. L. HARNÓCOVÁ,
Ing. J. SURÁNOVÁ, Mgr. A. PONECHALOVÁ, P. HOLEŠA, Ing. J. SURÁN
a Ing. K. KRÁLIK 

SOCIÁLNA SLUŽBA
– zavedenie zákona

448/2008 Z. z.
o sociálnych službách

do praxe 



látky, strácajú zábrany a zdravý rozum a
sú schopní vykonávať aj trestnú čin-
nosť. Medzi činy, ktoré možno zaradiť
medzi vandalské alebo až trestné, pat-
rí aj znečisťovanie životného prostredia
vývozom domového a iného odpadu do
prírody. Pomaly už nie je ani kúska prí-
rody, kde by sa nenašiel vysypaný do-
mový alebo stavebný odpad  Obecný
úrad sa samozrejme snaží v rámci svo-
jich možností zlepšovať túto nepriazni-
vú situáciu a predchádzať takýmto či-
nom. V roku 2008 bol spracovaný pro-
jekt na vybudovanie kamerového systé-
mu, ale dotácie sme nedostali. Napriek
tomu sa zabudovali kamery na obec-
nom úrade, škole  a na futbalovom šta-
dióne, čo malo za následok zníženie
pohybu osôb a ničenia majetku najmä
vo verejných a nočných hodinách.
Mládež sa ale presunula do iných prie-
storov, ktoré kamery nezachytávajú.
Z hore uvedených dôvodov vyplýva ne-
vyhnutnosť ďalej sa snažiť zlepšovať
život v obci aj tým, že budeme všetci
ochraňovať majetok jednotlivca i spo-
ločnosti, všímať si a upozorňovať na rôz-
ne delikty a hlavne vychovávať mládež
v úcte k cudziemu aj k svojmu majetku.

Pripravil: Ing. Moravčík Štefan

Už dlhšiu dobu evidujeme v našej
obci zvýšený výskyt nekalých javov.

V poslednom období je badať nárast
kriminálnych a vandalských činov. Len
za krátke  obdobie, povedzme za po-
sledný rok sa v obci diali veci , ktoré
narúšajú pokojný život občanov. Viem
napríklad o niekoľkých vykradnutých
autách , zlodeji sa niekoľko krát vláma-
li do pivníc rodinných domov, do gará-
ži, boli ukradnuté dokonca zvody za-
chytávačov dažďovej vody . Pravidelne
dochádza tiež ku krádežiam bicyklov.
Obecný majetok je často poškodzova-
ný najmä vo večerných a nočných ho-
dinách. Na jeseň boli porozbíjané okná
na školskej kotolni, bolo rozbité okno
na hasičskej zbrojnici a celkom nedáv-
no boli rozbité všetky sklá na verejnej
tabuli obce. Na futbalovom štadióne
dochádzalo k pravidelnému poškodzo-
vaniu sedačiek na tribúne, stolov, oki-
en a podobne.

Pomerne veľa finančných prostried-
kov musí obec vynakladať na opravy a
očistenie autobusových zastávok , kto-
ré sú pravidelne ničené, cestovné pori-
adky sú strhávané a zastávky sú zastri-
ekané farbou.

Betónové kvetináče, ktoré sú pred o-
becným úradom, bývajú prevrátené,
rozbité a zeleň je zničená. Ani lipa vy-
sadená v parku sa neudržala, pretože
je vyvrátili aj s koreňmi.Za nemalé fi-
nančné prostriedky sa podarilo v obci
spracovať a následne aj realizovať do-
pravné značenia ulíc, vyznačenie križo-
vatiek, prednosti v jazde a pod. Ani tie-
to nové dopravné značky neunikli po-
zornosti vandalov. Už boli niektoré vy-
vrátené, iné poohýbané či inač poško-
dené.

Nedávne vianočné sviatky boli obdo-
bím kedy by mal panovať pokoj a mier,
ale ani počas sviatkov si niektorí tzv.
spoluobčania nedali pokoj a došlo na-
príklad k poškodeniu vianočného
osvetlenia, jeho potrhaniu a zničeniu.
Osobitnou kapitolou je distribúcia a u-
žívanie  narkotických látok. Blízkosť ob-
ce k mestu Žilina a samozrejme aj táto
doba napomáhajú k rozširovaniu  drog.
Sám som nedávno na autobusovej za-
stávke našiel prostriedok na fajčenie
marihuany. Ľudia, ktorí užívajú drogové
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Miestny spolok Červeného kríža v Teplič-
ke nad Váhom má 190 členov. Po celý

rok žijeme aktívnym životom. Pribudli k nám
mladí členovia, darcovia krvi.

Uskutočnila sa výročná schôdza, ktorej sa zú-
častnilo 160 členov, darcovia krvi i priaznivci
Červeného kríža. Naša schôdza je spojená
s bohatým kultúrnym programom, o ktorý sa sta-
rajú členky a členovia našej speváckej skupiny.

V marci bol vyhlásený odber krvi, ktorý sa
uskutočnil v Športklube a zúčastnilo sa na
ňom 37 darcov. V roku 2010 bude hromadný
odber v septembri, vopred to ohlásime.

Poriadali sme dvakrát autobusový zájazd do
Tatier a do Pezinka na dobrú fazuľovicu, ktorú
varili aj naši členovia – manželia Fujdiakovci.

Na ihrisku sme v auguste usporiadali pose-
denie pri guláši.

Uctíme si aj našich chorých a starých čle-
nov, navštevujeme ich po celý rok. Spolu-
pracujeme v obci s Požiarnym zborom, zú-
častňujeme sa aktivít poriadaných Obecným
úradom, pri futbalových turnajoch na ihrisku
ako zdravotná služba.

Na tejto práci – plnení si úloh má veľkú zá-
sluhu 12 členný výbor, ktorý súdržne spolu-
pracuje. Nezabúdame ani na mladú generá-
ciu. V škole uskutočňujeme besedu so žiakmi
o darcovstve krvi, čím ich vedieme k ušľachti-
lej myšlienke.

Pripravila: Ľudmila Gulášová 
predseda Červeného kríža

Klub dôchodcov má bohatú členskú
základňu. Počet členov sa neustále

mení, táto zmena je prirodzeným pohy-
bom, ktorý existuje vo všetkých spoločen-
ských organizáciách. 

Ku 31. 12. 2009 mal KD 156 členov,
pristúpilo 9 nových členov, zomreli 2 člen-
ky p. K. Poljaková a Ľ. Ďungelová.

Činnosť KD sa uskutočňovala podľa
Plánu činnosti KD, ktorý bol schválený na
výročnej členskej schôdzi vo februári
2009. Súčasťou plánu boli veľké akcie-
Fašiangy 2009, Deň matiek, guľáš 2009,
Mesiac úcty k starším. Počas týchto akcií
vystúpili súbory Jasienka, Cipovička, gym-
nastky zo Žiliny a deti z CVČ v Tepličke
nad Váhom.

KD sa zapojil do príprav osláv 400. vý-
ročia narodenie Žofie Bosniakovej.
Prispel výstavou ručných prác v Pastorač-
nom centre.

Okrem veľkých akcií sa uskutočnili be-
sedy s právnikom na tému Rodinné prá-
vo, beseda o zdravej výžive a chorobách
spôsobených potravinami. Uskutočnili sa
2 výlety do Turčianskych Teplíc.

Členovia nášho KD oddychovali v je-
senných mesiacoch v rekreačných zota-
vovniach v Tatranskej Lomnici, v Starom
Smokovci a v Ľubovnianskych kúpeľoch. 
KD pripravil aj posedenia k sviatku MDŽ,
na záver roka to bol Mikuláš 2009 a rozl-
účka so starým rokom. K činnosti klubu
patria aj návštevy chorých členov, nezab-
údame ani na našich jubilantov. 

Touto cestou sa chceme poďakovať ve-
deniu LPS za poskytnuté priestory, v kto-
rých sa môžeme stretávať každý týždeň.
Poďakovanie patrí aj Obecnému úradu za
priestory Športklubu.

Pripravila: Mgr. Kamila Dubovická

KD pri ObÚ v Tepličke nad Váhom

ZHODNOTENIE KRIMINALITY
A VANDALIZMU ZA ROK 2009

Správa o činnosti Miestneho spolku
Červeného kríža v Tepličke nad

Váhom za rok 2009
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Komunálny odpad si svojím charakte-
rom vyža-duje osobitné nakladanie.

Je produkovaný ce-loplošne vo všetkých
mes-tách a obciach Slovenska a je po-
trebné ho bezpečne likvidovať. Nepriaz-
nivo na životné prostredie vplý-va nielen
samotný odpad, ale aj niektoré činnosti
spojené s jeho zneškodňovaním.

Určite si každý z nás položil otázku či
separovanie odpadu má zmysel. Jedno-
značná odpoveď je „ÁNO“. Separovaním
pomáhame  chrániť životné prostre-die. Je
dôležité, aby sme sa tejto problematike
venovali už dnes a nie keď bude neskoro.
Ľudia si dnes kladú vysoké nároky na se-
ba, na svoje okolie. Nie je zlé, že sa chce
ľudstvo vyvíjať, ale je potrebné, aby sa vy-
víjalo na úkor našej planéty? Zem a aj ži-
votné prostredie zane-chávame našim po-
tomkom a oni zasa svojim. Mali by sme sa
zamyslieť ako sa správame k našej plané-
te a či sa naše správanie nedá zlepšiť. 

Čo nás trápi pri vývoze komunálneho
odpadu a separovaného drobného sta-
vebného odpadu?

Napriek častým vývozom komunálneho
odpadu nás stále trápia čierne skládky,
ktoré zaznamenávame hlavne pri vstu-
poch do obce, pri chodníkoch a pod.

AKO SEPARUJEME A ČO SEPARUJEME
Separovaním sa zníži ob-jem komunálne-

ho odpadu, za ktorý platíme. Separovanie
má aj estetický dopad a chránime tým život-
né prostredie. Naša obec separuje:

SKLO                                                   
Nepatria sem: uzávery z fliaš, porcelán,

keramika, zrkadlá, drôtené sklo, sklobe-
tóny, dymové sklo, nebezpečný odpad
(žiarivky, výbojky, teplo-mer, TV obrazovky,
plexisklo...) atď.

PLAST                                                  
Nepatria sem: podlahové krytiny, guma,

molitan, celo-fán, plastové obaly z motoro-
vých olejov a iných ropných produktov,
znečistené viac-vrstvové kombinované
obaly (VKM) od potravín atď.

Plastové fľaše musíme pred vyhodením
do vreca na plasty stlačiť a vytvoriť tak
viac miesta.

FORMA SEPAROVANÉHO ZBERU
■ Biologicky rozložiteľný odpad z údržby

verejnej zelene  a cintorína obec vyváža
na kompostovisko v Považskom Chlmci.

b) pre poplatníka podľa článku 2, odst.
1, písm. a) pri nehnuteľnosti na území ob-
ce, ktorú užíva  alebo je oprávnená užívať
fyzická osoba, ak túto  nevyužíva na pod-
nikanie a nemá v meste trvalý alebo pre-
chodný pobyt (napr. rekreačné a záhrad-
né chaty, chalupy, záhrady, garáže a po-
dobne) určuje: 47,76 €/rok (3,98 €

vývoz x 12 mesiacov = 47,76 €/rok).
Pre právnické osoby, ktoré sú oprávne-

né užívať alebo užívajú nehnuteľnosť na-
chádzajúcu sa na území obce na iný účel
ako na podnikanie, ďalej pre podnikateľov,
ktorí sú oprávnení užívať alebo užívajú ne-
hnuteľnosť nachádzajúcu sa  na území ob-
ce na účel podnikania, je sadzba poplatku
stanovená obcou v sume 57,77 €/rok.

Aj napriek našej snahe stále na-chád-
zame čierne skládky.

Vytváraním čiernych skládok nielenže
znečisťu-jeme životné prostredie, ale aj
zvyšujeme náklady na ich likvidáciu. Takto
investované finančné prostriedky by sa
určite použili na iné účely, pre zachovanie
a skrášlenie život-ného prostredia v našej
obci.

Veríme, že pochopíte, ako môžeme ov-
plyvniť život-né prostredie a čistotu našej
obce i jej okolia. 

Potrebné informácie o komunálnom i se-
parovanom zbere nájdete aj na webovej
stránke www.teplickanadvahom.sk.

Termíny vývozov triedeného – separo-
vaného odpadu na rok 2010 Teplička
nad Váhom

■ Biologicky rozložiteľný odpad zo zá-
hrad a z domácnosti občania kompo-
stujú na svojich pozemkoch.

■ Komunálny odpad sa odváža každý dru-
hý týždeň v stredu a štvrtok.

■ Separovaný zber PET fliaš v igelitových
vreciach sa vyváža prvý  utorok v mesia-
ci. Občania vrecia pripravia priamo
pred svojim domom.

■ Separovaný zber skla v igelitových vre-
ciach sa vyváža druhý utorok v mesiaci.
Občania vrecia pripravia priamo pred
svojim domom.

■ Separovaný zber batérií, monočlánkov
a automobilových akumulátorov min.
2x do roka občania pripravia priamo
pred svojim domom v termíne vyhláse-
nom miestnym rozhlasom, obec zabez-
pečí ich odvoz.

■ Separovaný zber kovového šrotu zabez-
pečujú Zberné suroviny na Poľnohos-
podárskej ul. V Tepličke nad Váhom
priebežne.

■ Separovaný zber pneumatík a elektroni-
ky minim. 2 x do roka občania pripravia
priamo pred svojim domom v termíne
vyhlásenom miestnym rozhlasom, obec
zabezpečí ich odvoz.

■ Odvoz a zneškodnenie objemného od-
padu a drobného stavebného odpadu
bude obec zabezpečovať  2x ročne  ve-
ľkokapacitnými kontajnermi.

Kontajnery budú umiestnené v priebe-
hu marca – apríla a septembra – októbra.

Umiestnenie kontajnerov bude opera-
tívne regulované obecným úradom a ohlá-
sené v predstihu miestnym rozhlasom.

Komodity budú odvezené oprávneným
vývozom na ďalšie spracovanie. Odvoz
vykonáva firma T+T, spol.s.r.o., Žilina
010 01 v Považskom Chlmci.

Na zadnej strane platobného výmeru
na rok 2010 je informácia o všetkých dru-
hoch separovaných komodít v našej obci.

Obec Teplička nad Váhom vydala nové
všeobecné  záväzné nariadenie, ktoré bo-
lo schválené 10. 12. 2009.         

Sadzba poplatku je pre fyzické osoby
(obyvateľov):

a) pre poplatníka podľa článku 2,
odst.1, písm. a) pri nehnuteľnosti a byte
slúžiacom na bývanie podľa počtu osôb
prihlásených k trvalému, resp. prechod-
nému pobytu: 0,046 € za osobu a ka-
lendárny deň, t. j. 16,80 €/rok (1,40 €/
osoba x 12 mesiacov = 16,80 €/rok).

Komunálny a separovaný odpad

Vytriedený odpad obyvatelia vyložia
pred svojím domom, kde vykladajú svoje
nádoby na komunálny odpad.

Plast Sklo Elektronický odpad,
autobatérie, žiarivky

Pripravila: Katarína Širancová

05. 01. 2010 12. 01. 2010
02. 02. 2010 09. 02. 2010   
02. 03. 2010 09. 03. 2010 13. 03. 2010    
06. 04. 2010 13. 04. 2010  
04. 05. 2010 11. 05. 2010  
01. 06. 2010 08. 06. 2010   
06. 07. 2010 13. 07. 2010  
03. 08. 2010 10. 08. 2010  
07. 09. 2010 14. 09. 2010 11. 09. 2010      
05. 10. 2010 12. 10. 2010 
02. 11. 2010 09. 11. 2010  
07. 12. 2010 14. 12. 2010   



Deti mali veľkú radosť z medailí a ak-
tívnej účasti na 1. Olympijskom dni.

Atletickú súťaž podporil aj Žilinský
olympijský výbor a vďaka za podporu
patrí všetkým zúčastneným. V tento deň
sa malí športovci stretli aj na besede
s olympionikom Petrom Tichým.

Deti pod vedením svojich vedúcich sa
zúčastnili kultúrnych akcií organizova-
ných obcou a spoločenskými organizá-
ciami - výstavka detských prác, vystúpe-
nie tanečného krúžku.

V čase prázdnin deti mali možnosť trá-
viť aktívne voľný čas v pobytovom tábore
– Bojnice, zorganizovali sme 1 miestny
tábor - Biblické oratórium, športové sú-
stredenia – basketbalistiek, futbalistov
s Prázdninovým turnajom. Prázdninové
školské dvory je projekt, ktorý  sprístup-
nil športoviská aj v období prázdnin.

Aktivity v jesennom období sa niesli
pod názvom EKO – DNI JESEŇ.  

V jedno piatkové veterné popoludnie
sa stretli deti, rodičia a vedúci krúžkov
na futbalovom ihrisku. Na oblohe sa
vznášalo veľa pestrofarebných šarkanov,
ktoré si spolu púšťali.  Deti súťažili o to,
kto má najkrajšieho šarkana a najlepšie
lietajúceho šarkana. Pretože boli všetky
šarkany veľmi pekné, sladkosti dostali
všetky ratolesti. 

V jesennom období turisti navštívili
Poludňový Grúň, Rajecké Teplice, Ra-
jeckú Lesnú, Čičmany.  Aktívny pohyb
spojili s poznávaním prírody, ľudových
zvykov , tradícií a ochranou prírody.

Vo vianočnom období prebiehala
výstavka výtvarných prác Vianočné po-
hľadnice 2009, ktoré boli vystavené
v cukrárni Sofia, vo vitrínke na telocvični

Obec Teplička nad Váhom zriadila
Centrum voľného času v Tepličke

nad Váhom, ktorého hlavným poslaním
je vypĺňať voľný čas detí a mladých do
30 rokov ako aj rodičov, rôznorodými
aktivitami vzdelávacieho, záujmového
i rekreačného charakteru.

Činnosť sa uskutočňuje v telocvični,
v budovách základných škôl, využívame
okolité ihriská a prírodu. V školskom
roku 2009 – 10 pracuje 27 záujmových
útvarov, ktoré sa riadia svojimi ročnými
plánmi. Organizujeme prázdninovú a prí-
ležitostnú činnosť a iné voľno-časové
aktivity.

V MINULOM ŠKOLSKOM ROKU NAŠE
DETI DOSIAHLI VÝBORNÉ VÝSLEDKY
V ŠPORTOVEJ OBLASTI:

■ Majstrovstvá Žilinského kraja vo fut-
sale – 3. miesto pod vedením Mgr. Če-
salovej

■ Majstrovstvá Žilinského kraja vo fut-
sale – kde bol najlepší strelec: Marek
Mrázik

■ Junior Macro Cup futsal žiakov do 15
rokov - 2. miesto pod vedením Mgr.
Česalovej

■ Majstrovstvá okresu v stolnom tenise
chlapcov ZŠ – 1. miesto pod vedením
p.Šeligu

■ Majstrovstvá Žilinského kraja v stol-
nom tenise – 4. miesto pod vedením
p. Šeligu

■ Majstrovstvá okresu v basketbale
dievčat ZŠ – 1. miesto pod vedením
p. Líšku

■ Majstrovstvá kraja v basketbale diev-
čat ZŠ – 5. miesto pod vedením
p. Líšku
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Tak ako po iné roky, i tento rok pred
Veľkou nocou, zabezpečil Obecný

úrad vývoz veľkorozmerného a drobného
stavebného odpadu z domácnosti.
Týmto bola poskytnutá možnosť zbaviť sa
starého nábytku, kobercov, matracov,
podlahových krytín – teda všetkých zby-
točnosti z domácnosti. Žiaľ, niektorí ob-
čania do pristavených veľkokapacitných
kontajnerov doniesli aj odpad, ktorý sme
zbierali po obci len pred pár dňami (v so-
botu 13. 03.). Išlo hlavne o bielu techni-
ku – chladničky, sporáky a elektronický

odpad – televízory a počítače. Tieto ko-
modity sa museli z kontajnerov prácne
vydolovať a odviesť na ďalšie spracova-
nie do firmy T+T.

Našli sa i takí občania, ktorí odpad na-
hádzali mimo kontajnera a naši pracov-
níci museli rozhádzané papiere, igelity
a polystyrény naháňať po obci. Z prepl-
nených kontajnerov a odpadu mimo
nich, bolo odvezených ešte 5 traktoro-
vých vlečiek. Kontajnerov bolo vyveze-
ných  celkom 15 v období od 17. do 23.
marca. Celková váha vyvezeného odpa-

du (z kontajnerov a traktorových vlečiek)
bola 32 595 kg (údaje z vážnych lístkov).

Prosíme občanov, aby odpad, ktorý
nazbierajú počas leta nevyvážali na ne-
povolené skládky v obci, dočasne ho
uskladnili doma a na jeseň, v septembri,
zabezpečíme opäť odvoz veľkorozmer-
ného odpadu a drobného stavebného
odpadu. Za porozumenie ďakujeme, ve-
ríme, že občanom záleží na čistej a pek-
nej obci.

Pripravil: Ing. Albert Magera 

Ako dopadol vývoz veľkorozmerného odpadu

Z činnosti Centra voľného času
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Hlavným cieľom dopravnej komisie,
ktorá pracuje v zložení p. Majer-

číková Mária, p. Šimár Jozef, p. Bolček
Emil a Ing. Moravčík Štefan, bolo od za-
čiatku tohto volebného obdobia zvýše-
nie bezpečnosti cestnej premávky v obci
a zvýšenie ochrany zdravia našich spolu-
občanov a návštevníkov našej obce.
Tomuto cieľu bola podriadená všetka
činnosť komisie.

V roku 2006 nebolo v celej obci funkč-
né dopravné značenie, stále nám chýbajú
chodníky, a pretože sú komunikácie v ob-
ci pomerne dobré a takmer všetky pokry-
té asfaltom, tak nedisciplinovaní vodiči
ich využívali ako „pretekárske dráhy“.

Komisia na svojich zasadnutiach veno-
vala pozornosť najmä odstráneniu týchto
nedostatkov. Boli vypracované viaceré

návrhy dopravného značenia, ktoré boli
predložené Obecnému zastupiteľstvu,
ktoré schválilo definitívny návrh. Na zá-
klade tohto návrhu bol zadaný na spra-
covanie projekt dopravného značenia,
ktorý sa po odsúhlasení na Dopravnom
inšpektoráte v Žiline podarilo zrealizovať
a teda v obci je dopravné značenie vo vy-
hovujúcom funkčnom stave. Je však na
škodu, že sa už našli takí „občania“, kto-
rí dokážu tieto zariadenia poškodzovať,
či už úmyselne alebo neúmyselne.

V projekte dopravného značenia boli
navrhnuté aj spomaľovače cestnej pre-
mávky tzv. retardéry. Boli navrhnuté hlav-
ne tam, kde rovná cesta láka na zvýšenie
rýchlosti a tam, kde sa pohybuje viac o-
sôb, hlavne detí. Už pri budovaní spo-
maľovačov sa objavili názory, že sú zby-

točné, že nie sú správne vypracované
a podobne. Myslím si však, že spomaľo-
vače svoju úlohu plnia dobre a sú aj dob-
re vybudované.

Po preložení cesty II. triedy poza obec
sa síce znížila intenzita premávky cez
obec, ale aj tak je ulica Fatranská najvi-
ac vyťažená a hrozí na nej najväčšie rizi-
ko zranenia od automobilov. Obecné za-
stupiteľstvo preto rozhodlo o vybudovaní
chodníka na tejto ulici a tento chodník
sa aj vybudoval. Je však nezodpovedné
a dokonca v rozpore so zákonom, že stá-
le na chodníku parkujú automobily.

Napriek negatívnym veciam si však do-
volím tvrdiť, že dopravná bezpečnosť
v obci, ako aj ochrana zdravia našich ob-
čanov sa výrazne zvýšila, a že dopravná
komisia svoju prácu odvádza dobre.

Pripravil: Ing. Moravčík Štefan,
predseda dopravnej komisie

a v Športklube. Potvrdilo sa, že pod od-
borným vedením deti dokážu vytvoriť pek-
né výtvarné dielka. Uznanie a odmena
patrí všetkým .

K príležitostným akciám patrili aj Via-
nočné Strečno, Silvester v CVČ spojený
s prezentáciou jednotlivých záujmových
útvarov.

Naša mládež  aktívne využila  zimné dni,
zúčastnili sa otvorenia lyžiarskej sezóny
v Jasnej a Veľkej Rači.

Mnohé  prázdninové aktivity prebiehali
aj v telocvični – nohejbalový turnaj, futba-
lové a pohybové hry pre radosť a aktívny
pohyb. 

Činnosť CVČ sa zameriava aj na vlast-
né projekty: Zachovanie tradícií našich
predkov, Využívanie športovísk, Na bicyk-
li bezpečne.

Informácie o projektoch a nových ak-
ciách nájdete vo vitrínkach na Námestí
sv. Floriána ,vo vitrínke na telocvični, na
internetovej stránke
http://sites.google.com/site/cvctnv02/. 

Na záver by som chcela poďakovať za
podporu obci Tepličke nad Váhom
a starostovi obce Milanovi Lazarovi, aj
za pomoc a podporu vedeniu základ-
ných škôl v obci i jednotlivým učiteľom,
vedúcim krúžkov, všetkým zamestnan-
com za ochotu spolupracovať a za cen-
né rady.

Pripravila: Mgr. Bolčeková
riaditeľka CVČ

Práca dopravnej komisie



stavovali žiadané výsledky, zotrvali a pokra-
čujú dodnes.

Do jarnej časti súťaže ideme opäť s od-
hodlaním udržať sa v I.triede. A-mužstvo tré-
nuje od 16.januára, a pod vedením trénera
Vlada Holiša je nálada podstatne lepšia
a odhodlanie je silné. V čase písania tohto
príspevku už máme mužstvo posilnené
o Róberta Machynu, registrovaného hráča
Trnového, ktorý je už zároveň trénerom dora-
stu. Ďalšou úlohou bolo vyriešiť post ná-
hradného brankára, kde sme získali hráča zo
Zádubnia -  L. Belanca. Tretím brankárom bu-
de Jaroslav Pika, ktorý aj napriek svojmu ve-

ku výborne zachytal. Verím, že posilou muž-
stva bude aj L. Gerát z Krupiny, ktorý študu-
je v Žiline a je u nás na hosťovaní celý rok.

Spoliehame aj na našich skalných hráčov -
Januša, Mintála či Sotolára. Udomácnili sa aj
Chovan či Kubáni, vybavuje sa  Podešva, kto-
rého stále nechcú dať na prestup. Vybavu-
jeme odohranie zápasov dorastu na sobot-
ňajšie termíny, aby sme mohli použiť aj schop-
nosti našich dorastencov, ktorí už môžu hrať
a zapracovávať sa do kolektívu dospelých.
Máme za sebou už päť prípravných stretnutí,
väčšinou na ihriskách s umelou trávou.

Množstvo a kvalitu nových hráčov samoz-
rejme ovplyvňuje výška finančných možností.

I keď nám obec schválila rovnakú výšku
finančných prostriedkov ako minulý rok, ne-
smieme tieto prostriedky použiť na nákup
hráčov, občerstvenia, minerálky a pod.
Financovanie športových pomôcok, výstroje
hráčov sa snažíme zabezpečovať z Centra
voľného času, ktoré vykonáva mimoškolskú
a záujmovú činnosť. Tu môžem povedať že fi-
nancovanie športových pomôcok, alebo vý-
bavy  našich hráčov, teda aj členov CVČ, eš-
te stále nezodpovedá naším predstavám.
Podľa mojich odhadov sa našim členom do-
stáva finančná čiastka iba z polovice. 

Zároveň si vo výbore uvedomujeme, že je
treba zvýšiť úsilie pri konaní záujmových čin-
ností, na ktoré je možné čerpať dotácie
z CVČ. V poriadaní športových súťaží na-
šich žiakov, či ostatných mužstiev budeme
pokračovať aj v roku 2010, hlavne v prázdni-
nových obdobiach.

Veľmi dobre si uvedomujeme, aké je dôle-
žité vychovať  vlastných hráčov, aby sme
v budúcnosti nemali problém. Tomuto sa
v minulom období venovalo veľmi málo po-

zornosti, čo dnes silno pociťujeme. Ešte
pred rokom sme neboli schopní celkom vy-
tvoriť jedenástku mladších a starších hráčov.
Bohužiaľ, v Tepličke akoby deti prestali mať
záujem  hrávať futbal, napriek tomu, že rodi-
čia nemusia vynakladať väčšie finančné pro-
striedky na ich športovú činnosť. Je už bež-
nou záležitosťou, že ak rodičia chcú, aby ich
deti hrali v nejakej súťaži, musia im na to
priplácať.

Po viacerých inzerátoch sa tento stav
zmenil, už nemáme problém mať na zápase
15 hráčov.  Je to zásluhou poctivej  práce
trénerov mladších a starších žiakov, p. Ko-
záka a p. Podešvu. Podarilo sa nám zorga-
nizovať nultý ročník turnaja  starších žiakov,
kde bola celkom slušná a kvalitná účasť
z okolitých klubov. Chceme v tomto aj naďa-
lej pokračovať, zatiaľ sa takáto súťaž na oko-
lí neorganizovala. V Tepličke sú aj skupinky
hráčov, ktorí chcú hrať futbal pre svoje pote-
šenie a pre týchto sme zorganizovali súťaž
o pohár starostu obce v malom futbale, na
umelej tráve. Dokázali sme tak ako po iné
roky (hoci tento rok bol veľký problém zložiť
mužstvo), ísť do súťaže turnaja Tepličiek,
ktorý sa konal v Spišskej Tepličke. Napriek
tomu sme sa umiestnili so staršími pánmi,
spolu  s A-mužstvom na treťom mieste.

Všetky tieto činnosti, zabezpečovanie prie-
behu súťaže ObFZ, fungovanie klubu,
zabezpečujú členovia výboru OFK. Od leta
minulého roku je to iba päť členov, pretože
p. Mrázik a p. Ondráš, prestali pracovať vo
výbore bez udania dôvodu. Podporiť futbalo-
vé dianie v Tepličke, neboli ochotní ani ľudia,
ktorí chodia na futbal z radov podnikateľov,
snáď okrem p. Hvorečného. Touto cestou sa
chcem aj poďakovať ostatným členom výbo-
ru FK, ako aj  všetkým, ktorí aspoň nejakou
činnosťou dokázali pomôcť futbalovému klu-
bu. Aj naďalej Vás budeme informovať o dia-
ní FK pomocou vývesnej tabule na námestí.
Na zápasy bude preprava z väčšej časti za-
bezpečovaná autobusom, kde budete mať
možnosť zúčastňovať sa zápasov aj vonku.

Je známe, že futbal je hra, kde vždy niekto
vyhráva a prehráva. Je to ale zároveň dlhodo-
bá a cieľavedomá činnosť, ktorá bez podpory
fanúšikov, predstaviteľov obce, záujmu všet-
kých, ktorí majú radi futbal, môže ťažko dosa-
hovať dlhodobé kladné výsledky. Dnes už
s podporou iba ,,futbalového vlastenectva”,
nebudeme schopní dobré a kvalitné výsledky
dosahovať. Futbal je ale šport, ktorý dokáže
zjednotiť množstvo ľudí, obyvateľov obce
a jednoznačne patrí do spoločenského dia-
nia. Myslím si preto, že stojí za to popasovať
sa so všetkými problémami, ktoré vznikajú pri
tejto súťaži. Verím, že sa nám to podarí.

Pripravil: Ján Oleš, prezident OFK.

Dovoľte, aby som Vás na týchto strán-
kach Obecného spravodaja, v struč-

nosti oboznámil s činnosťou Obecného fut-
balového klubu za uplynulé obdobie. Ako
iné spoločenské organizácie, tak aj futbalo-
vý klub hodnotil výsledky svojej činnosti na
riadnej schôdzi valného zhromaždenia, kto-
ré sa konalo 5.2.2010. Pozvaní boli všetci
priaznivci futbalu, či už osobne, alebo for-
mou obecného rozhlasu. Všetkým, ktorí sa
zúčastnili, úprimne ďakujem. Tých, ktorí sa
nemohli zúčastniť, veľmi rád  oboznámim
s činnosťou OFK aspoň  v krátkosti, takouto
formou. 

Rok 2009 bol pre futbalový klub rokom,
v ktorom bolo treba nájsť východiská, ako
zastaviť nežiadúci rozklad hernej činnosti
hlavne mužstva dospelých. Napriek tomu,
že sa opätovne vytvorili herné podmienky
pre hráčov, ktorí ešte boli ochotní reprezen-
tovať Tepličku a napriek tomu, že títo hráči
potvrdili, že chcú zabojovať a udržať sa tak
v V.lige, nepodarilo sa nám v tejto súťaži
zotrvať. Hosťujúci hráči nesplnili naše oča-
kávania a nepriala nám ani situácia v celej
súťaži, keď z V.ligy zostupovali až štyri muž-
stvá. Po skončení súťaže v V.lige, nám na
konsolidáciu situácie a hráčov  zostávalo
málo času, keďže zhruba o šesť týždňov sa
začínala súťaž už v I.triede. Táto súťaž bola
pre nás špecifická hlavne iným spôsobom
hry, než na ktorý sme boli zvyknutí. Napr.
kvalita súperových ihrísk robila problémy,
ale aj spôsob rozhodovania v náš nepro-
spech ( v Divinke, kde sme dali aj protest na
ObFz), to všetko tiež  hralo proti nám.
Veľakrát nám k víťazstvu stačilo málo, keď
sme hrali nerozhodne. Výbor OFK hľadal ri-
ešenie aj vo výmene trénera, keď sme chce-
li skúsiť Vladimíra Holiša, ktorý  od júna už
trénoval dorast, nakoľko p. Mrázik sa vzdal
funkcie trénera dorastu. Toto bolo náhradné
riešenie, no zvládať dve mužstvá v priebehu
súťaže bolo veľmi náročné pre jedného tré-
nera. Päť kôl pred koncom jesennej časti sú-
ťaže sme sa dohodli s p. Kráľom, ktorý tré-
noval už viac mužstiev. No prístup niekto-
rých hráčov k tréningom bol nedostačujúci
a tak trénovať s piatimi , šiestimi hráčmi iba
odrádzalo a znechucovalo.

Výsledky zodpovedali schopnostiam na-
šich hráčov. Tu by som sa chcel poďakovať
hráčom, ktorí aj napriek tomu, že sa nedo-
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Vážení priatelia, priaznivci

FUTBALU
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■ 2 miesto na turnaji Lokocup
■ 4 miesto na majstrovstvách Slovenska
■ 2 miesto na turnaji Trnavacup
■ 2 miesto turnaj o pohár starostu obce

Teplička nad Váhom
■ 3 miesto medzinárodný turnaj v Krakowe2
2004 
■ 4 miesto na medzinárodnom basketbalo-

vom turnaji Badem 2004
■ 2 miesto na medzinárodnom turnaji v Czen-

stochovej v Poľsku
2005 
■ 1 miesto na turnaji v Poprade
■ 1 miesto na medzinárodnom turnaji v Tep-

ličke nad Váhom
■ 5 miesto na majstrovstvách Slovenska
■ 1 miesto na medzinárodnom basketbalo-

vom turnaji Badem 2005
2006 
■ 3 miesto na medzinárodnom basketbalo-

vom turnaji Badem 2006

Staršie žiačky dosiahli tieto úspechy
2002 
■ 2 miesto na medzinárodnom basketbalo-

vom turnaji Badem 2002
■ 4 miesto na majstrovstvách Slovenska
■ 2 miesto turnaj o pohár starostu obce Tep-

lička nad Váhom
■ 1 miesto medzinárodný turnaj vo Svite

majsterky stredného Slovenska
2003 
■ 5 miesto na medzinárodnom basketbalo-

vom turnaji Badem
■ 2 miesto na turnaji Lokocup
■ 4 miesto na majstrovstvách Slovenska
■ 2 miesto na turnaji Trnavacup
■ 2 miesto turnaj o pohár starostu obce

Teplička nad Váhom
■ 3 miesto medzinárodný turnaj v Krakowe

2004 
■ 4 miesto na medzinárodnom basketbalo-

vom turnaji Badem

2004
■ 2 miesto na medzinárodnom turnaji v Czen-

stochovej v Poľsku
2005 
■ 1 miesto na turnaji v Poprade
■ 1 miesto na medzinárodnom turnaji v Tep-

ličke nad Váhom
■ 5 miesto na majstrovstvách Slovenska
■ 1 miesto na medzinárodnom basketbalo-

vom turnaji Badem 2005
2006 
■ 7 miesto na medzinárodnom basketbalo-

vom turnaji Badem 2006

Kadetky dosiahli tieto úspechy
2004
■ 4 miesto na turnaji v Ružomberku
■ 4 miesto na medzinárodnom basketbalo-

vom turnaji Badem 2004
2005
■ 4 miesto na medzinárodnom basketbalo-

vom turnaji Badem 2005
■ 4 miesto na turnaji kadetiek Žilina 2005
2006
■ 7 miesto na medzinárodnom turnaji kadetiek

ÚSPECHY V ROKU 2010 
■ Okresné kolo ZŠ v basketbale – 1. miesto 
■ Krajské kolo ZŠ v basketbale – 4. miesto
■ Medzinárodný turnaj BADEM – 4. miesto
■ Medzinárodný turnaj vo Zvolene – 6. miesto

Dúfame, že aj v tomto roku sa nám bude po-
dobne dobre dariť ako v minulých rokoch.

Pripravil: Milan Liška

Dovoľte, aby som Vás v týchto stránkach
Obecného spravodaja, v stručnosti

oboznámil s činnosťou BK. Tento rok oslávi-
me 10 výročie založenia nášho klubu. Prvý
krst ohňom basketbalistky zvládli dobre, keď
absolvovali medzinárodný turnaj Stenly Cup
2000 v Budatíne, kde obsadili 4. miesto a na
medzinárodnom turnaji v Košiciach, kde ob-
sadili 8. miesto. Vtedajšie družstvo tvorili
tieto hráčky: M. Ballová, J. Barčiaková,
M. Gáborová, L. Gancárová, J. Líšková,
D. Majerčíková, J. Majerčíková, V. Maršalová,
Z. Moravčíková, D. Smrekovská, Miriam
a Mariana Šeligové, B. Tatarová, B. Toma-
nicová, L. Vajdová, A. Chytčáková, K. Ševčí-
ková, K. Kucková a trénerom bol M. Líška.
Za toto obdobie sme dosiahli vynikajúce
výsledky a úspešne sme reprezentovali našu
obec Teplička nad Váhom na Majstrovstvách
Slovenska a medzinárodných turnajoch.

Minibasketbalistky dosiahli tieto úspechy:
2004 
■ 2 miesto na medzinárodnom turnaji Badem

2004 v kategórii staršie minibasketbalistky
■ 2 miesto na medzinárodnom turnaji Badem

2004 v kategórii staršie minibasketbalistky
2005 

■ 3 miesto na medzinárodnom turnaji Badem
2005 v kategórii staršie minibasketbalistky

Mladšie žiačky dosiahli tieto úspechy
2002 
■ 3 miesto na medzinárodnom basketbalo-

vom turnaji Badem 2002
■ 4 miesto na majstrovstvách Slovenska
■ 2 miesto turnaj o pohár starostu obce

Teplička nad Váhom
■ 1 miesto medzinárodný turnaj vo Svite

majsterky stredného Slovenska
2003 
■ 5 miesto na medzinárodnom basketbalo-

vom turnaji Badem

Rozpis zápasov, A – mužstvo, jar 2010
14. kolo, 28. 3. 2010
Teplička – Považský Chlmec 15.00
15. kolo, 4. 4. 2010
Višňové – Teplička 15.30
16. kolo, 18. 4. 2010
Teplička – Dlhé Pole 15.30
17. kolo, 18. 4. 2010
Nezbudská. Lúčka – Teplička 16.00.

18. kolo, 25. 4. 2010.
Teplička – Terchová 16.00
19.kolo, 2. 5. 2010
Kotešová – Teplička 16.30
20. kolo, 9. 5. 2010
Teplička – Divinka 16.30
21. kolo, 16. 5. 2010
Rajec – Teplička 17.00

22. kolo, 23. 5. 2010
Teplička – Rašov 17.00
23. kolo, 30. 5. 2010
Teplička  – Rajecké Teplice 17.00
24. kolo, 6. 6. 2010
Štiavnik – Teplička 17.00 
25. kolo, 13. 6. 2010
Teplička - Dolný Hričov 17.00
26. kolo, 20. 6. 2010
Zástranie –Teplička 17.00

Vážení priatelia Basketbalového klubu
Teplička nad Váhom
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o zriaďovaní hasičských zborov, vtedajší rich-
tár obce Jozef Bolo st. na obecnej schôdzi
zdôraznil potrebu založenia hasičského zbo-
ru v obci Teplička nad Váhom. Už na jar
r.1891 začalo 35 – 40 mužov za veľkého na-
dšenia a morálnej podpory ostatných obča-
nov, cvičiť v narábaní s hadicami a ručnou
striekačkou, ktorú zboru darovala manželka
grófa Sinaya, veľká obdivovateľka a mecénka
hasičov. Taktiež dala zhotoviť 30 „čák“ prílb,
z ktorých sa väčšina dodnes zachovala.

V priebehu troch rokov sa vystriedalo viac
mužov i veliteľov pri nácviku, čo v r. 1893
viedlo ku kodifikovaniu zásad organizácie
v stanovách Dobrovoľného hasičského zboru.

Počas 120-tich rokov trvania organizácie
boli obdobia nadšenia i sklamania, tak ako
v každej ľudskej činnosti. Naplnenie myš-
lienky hesla „ Bohu na slávu, blížnemu k po-
moci“ je umocnená snahou pokračovateľov
byť osožnou organizáciou po každej strán-
ke. Okrem toho, že DHZ likvidoval následky
živlov a je i tvorcom nových hodnôt, výsadba
lesov, čistenie otvorených studní, stavba
márnice, úprava priestorov skladu a zasa-
dačky. V spolupráci s MOČK organizované
námetové cvičenia, účasť v súťažiach orga-
nizovaných orgánmi DHZ, spoločenské po-
dujatia – zábavy, divadlá, účasť na cirkev-
ných slávnostiach.

Organizácia pracuje už v piatom spoločen-
skom zriadení, ktoré nie vždy boli tolerantné
k určitým aktivitám zboru. Boli pokusy aj
o likvidáciu historických uniforiem. Dá sa po-

vedať, že prosba „Bože, pomôž naším sna-
hám“ do dnešných dní sa naplnila a len treba,
čo najskôr na zlé zabudnúť, neprajníkom ich
pochybenie odpustiť. Treba spomenúť, že bo-
lo aj dosť podporovateľov, jednotlivcov, orga-
nizácii i v miestnej správe. Dnešná hektická
doba s veľkou možnosťou naplnenia záujmov
nevedie veľa mladých, najmä chlapcov do na-
šich radov, čo je príčinou vysokého vekového
priemeru členov – 47 rokov.

Potreba takejto organizácie v obci je stále
aktuálna, i keď blízkosť verejného hasičské-
ho zboru v Žiline nás posúva pri zásahu
(mobilita, rýchlosť) do inej polohy v likvidácii
požiarov, viac úlohami pri lesných požia-
roch, konečnej likvidácii a strážení požiaris-
ka, povodniach a prevencii. 

Skutočnosť 120 rokov od založenia zboru
chceme pripomenúť trocha slávnostnejšie.
Za výdatnej pomoci vedenia obecného úra-
du rekonštruujeme priestory zbrojnice, aby
do dňa osláv, ktoré plánujeme 17. 07. 2010
boli účelne obnovené na uskladnenie vý-
zbroje, výstroje,  pre uloženie historických
artefaktov DHZ v Tepličke nad Váhom a zá-
roveň sa vytvoril dôstojný priestor zasadač-
ky. Slávnosť začne v dopoludňajších hodi-
nách sv. omšou v kostole sv. Martina, za
účasti našich a pozvaných zástupcov hasič-
ských zborov z okolia. Po jej skončení bude
na Námestí sv. Floriána uvítanie účastníkov
osláv, stručné zhodnotenie 120- ročnej čin-
nosti DHZ v Tepličke nad Váhom a príhovor
hostí. Počas sprievodu a v prestávkach me-
dzi jednotlivými časťami programu bude
účinkovať dychová hudba Stráňavka. Poobe-
de začne program s ukážkou likvidácie
požiaru a bude pokračovať vystúpením via-
cerých hudobno-speváckych a tanečných
skupín. Počas celého dňa bude výstava his-
torickej a súčasnej požiarnej techniky, poo-
bede pribudne pre deti vhodná zábavná
atrakcia. Večerné posedenie všetkým účast-
níkom osláv spríjemní hudobná skupina
Kortina, ktorá zahrá do tanca i na počúvanie. 

Veríme, že sa nám podarí, aj za ochotnej
pomoci priaznivcov pripraviť dôstojnú osla-
vu tohto jubilea.

Zároveň nech je to povzbudenie pre sú-
časnú i nasledujúcu generáciu DHZ.

Pripravil: Jozef Milec 

Dĺžka ľudského života v našom priestore
a čase atakuje hranicu 100 rokov

a snaha je život stále predlžovať.
Tá naša, asi najstaršia občianska organi-

zácia na území obce Teplička nad Váhom
tento rok oslavuje 120 rokov od svojho
vzniku, čo presahuje existenciu ľudskej ge-
nerácie.

Pri tejto príležitosti chceme spomenúť his-
tóriu tohto dobrovoľného spolku, priblížiť je-
ho súčasnosť, prínos pre spoločnosť ako
i pohľad do budúcnosti. Jeho vznik asi naj-
viac ovplyvnila skutočnosť potreby ochrániť
majetok pri vyčíňaní živlov, najmä ohňa a veľ-
kej vody.

V druhej polovici 19. storočia nielen po-
spolití ľudia, ale i predstavitelia vládnej moci
čoraz viac si uvedomovali potrebu organizo-
vanej pomoci pri likvidácii následkov živlov,
najmä požiarov a veľkej vody, ktoré ničili nie-
len majetok, ale  ohrozovali i ľudské životy.
Na základe vládneho nariadenia ministerstva
vnútra č. 3365 B. M. zo dňa 17. 06. 1869
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120 rokov organizovaného boja
s následkami živelných pohrôm

ZASMEJME SA
Majitelia firiem medzi sebou:
– Počúvaj, ty dávaš výplaty zamestnancom,
keď je kríza?
– Nedávam, a ty?
– Nedávam a chodia do práce i tak?
– Áno, chodia.
Počúvaj, nemali by sme od nich vyberať vstupné?

Riaditeľ sa pýta uchádzača o zamestnanie:
– Prečo Vás prepustili z predchádzajúceho
pracovného miesta?
– Pretože kvôli mne utiekla riaditeľovi manželka.
– Ste prijatý...

Sedia dvaja šachisti nehybne pri stole nad
rozohranou partiou. Po chvíli jeden z nich
hovorí:
– Si na ťahu.
Druhý na to:
– A to si mi nemohol povedať už včera?

Pred fabrikou protestuje dav ľudí:
– My chceme prácu, my chceme prácu...
Zrazu z fabriky vyjde šéf, zastaví sa, zamyslí
a ukáže na jedného z protestujúcich.
– Ty! Si naspäť prijatý. Máš prácu.
– Do pekla, prečo práve ja?

Do plného autobusu nastúpi babka. Postaví
sa k chlapcovi a hovorí:
– Chlapče, nemohol by si sa postaviť?
– Babka, dobrý pokus, ale toto ja poznám. Ja
sa postavím a vy si sadnete.

Babka ochorie a tak k nej zavolajú lekára.
Keď odíde, babka pootvorí jedno oko a pýta
sa: – Kto to bol?
– Lekár, babka, lekár.
– Aha. Hneď sa mi zdalo, že na farára si moc
dovoľuje.

Sekretárka vraví riaditeľovi:
– Pán riaditeľ, prišla Vám SMS-ka.
Riaditeľ na to:
– Nech vojde.
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